
www.payameasalooye.ir

پیــام

www.payameasalooye.ir

روزنــامـه مــردم اســتان بـوشــهــر

شنبه 15 آذرماه 1399/ 5 دسامبـر 2020 / 19 ربیع الثانی 1442/ سال چهاردهم / شماره 1569 / 3000 تومان/  8 صفحه  2

2

6

09176660552

8

8

8

2

2

7

6

3

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بوشهر:

۱۰ هزار کیت تشخیص سریع ویروس کرونا 

برای استان بوشهر تامین شد

آگهی مزایده عمومی 

)OICO( روابط عمومی شرکت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت

شركت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت )اُیكو( در نظر دارد بخشی از  اقلام مصرفی 

و اموال مازاد مشمول مزایده موجود در انبار مركزی خود واقع در منطقه عسلویه به 

آدرس ذیل را بر اساس بالاترین قیمت برای هر مورد و یا به صورت یكجا و تجمیعی 

به فروش برساند. 

متقاضیان می توانند در بازه زمانی 1399/9/15 لغایت 1399/9/19 به مدت 5 روز جهت بازدید و دریافت اسناد 

شركت در مزایده به آدرس ذیل مراجعه نمایند. 

محل بازدید: استان بوشهر، شهرستان عسلویه، بیدخون جاده قدیم فرودگاه نرسیده به میدان ساعت روبروی 

پایانه باربری 

ساعت بازدید و ارائه اسناد مزایده: از ساعت 9 الی 17. 

نماینده شركت )دفتر تهران(: آقای وِردی، شماره تماس: 96623636-021 )داخلی 3919(

 نماینده شركت )منطقه عسلویه(: آقای قربانی، شماره تماس: 09387719170 

لازم به ذكر است تضمین شركت در مزایده به مبلغ 500/000/000 ریال به صورت ضمانتنامه بانكی بدون قید و 

شرط و یا واریز وجه نقد به شماره حساب 292258682 )شبا IR 530180000000000292258682( بانك تجارت، 

شعبه نوبنیاد كد 1019 به نام شركت راه اندازی و بهره برداری صنایع نفت )اُیكو( و یا ارائه چك / سفته به مبلغ 

700/000/000 ریال )بدون تاریخ و بدون بابت( می باشد. 
 99090209

آگهي فراخوان مناقصه عمومي )دو مرحله اي(   

آگهی فراخوان مناقصه عمومی   

شرکت ملی گاز ایران
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

شرکت ملی گاز ایران
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

شركت مجتمع گاز پارس جنوبي پالايشگاه دهم در نظر دارد اقلام مورد نياز خود را با شرايط 
ذيل از طريق مناقصه عمومی تأمين نمايد:

شركت مجتمع گاز پارس جنوبی در نظر دارد  اقلام مورد نياز خود را با شرايط ذيل 
از طريق مناقصه عمومی تأمين نمايد:

شماره مجوز: 1399.5109 

شماره مجوز: 1399.5111 

روابط عمومی شركت مجتمع گاز پارس جنوبی

روابط عمومی شركت مجتمع گاز پارس جنوبی

مناقصه گران مي توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر به سايت    WWW.SPGC.IR    مراجعه و يا با شماره تلفن 
07731466287- 07731466283  تماس حاصل فرمايند.

مناقصه گران می توانند جهت كسب اطلاعات بيشتر به سايت
WWW.TENDER.BAZRASI.IR -  WWW.IETS.MPORG.IR  -  WWW.SPGC.IR  

مراجعه و يا با شماره تلفن 07731313989 تماس حاصل فرمايند. 

 
 

                                                                                                                                                                                              
 
 
 

 ي مىاقصٍ  اشمارٌ تقاض  RR22--44002200449999003322--RRKKتقاضاي     RR22--  9999//001166   :مىاقصٍ شمارٌ

 اقلام زرذًاظتي مرتصر  حشر  ذريس كًلرَاي گازي پالايشگاٌ زيم مجتمع گاز پارض جىًبي 
بٍ  يىس ارجاع كارآفر بلغ تضميه شركت زرپط از اتمام مرحلٍ ارزيابي صلاحيت، م

 مي باشس. ريال 000/000/800ميسان
 فرآيىس  مبلغ تضميه شركت زر 

   ارجاع كار 

 وامٍ تضميهآييه  قابل قبًل يفقميه اتض بصًرت يکي از رآيىس ارجاع كار تضميه شركت زر ف
 مي باشس.َيأت يزيران   22/09/94رخ َـ. مً 50659/ت 1234202شمارٌ 

 تبصرٌ: زر صًرت ارائٍ تضميه شركت زر فرآيىس ارجاع كار بصًرت يجٍ وقس، مبلغ وقسي
بىام   7725ععلًيٍ  كس شعبٍ لي مباوك   0111112222005مي بايعت بٍ شمارٌ حعاب  

 ارائٍ گرزز.ياريس ي فيش ياريسي شركت مجتمع گاز پارض جىًبي م يزپالايشگاٌ 

 يىس آفر وًع تضميه شركت زر
 ارجاع كار

 مبلغ برآيرزي مىاقصٍ ريال  000/000/000/16

  فىي  گشايش پاكت َاي‘ تاريد 14/12/1399  تاريد تحًيل اظىاز بٍ ياجسيه شرايط  04/11/1399

 آذريه مُلت ارائٍ پيشىُازات  04/12/1399 تاريد گشايش پاكات مالي 17/01/1400

 ، ييصٌ اورشي پارضمىطقٍ شُر ورل تقي، ، ععلًيٍ شُرظتاناظتان بًشُر، 
 آزرض ي تلفه  مىاقصٍ گسار    (3ي  2)فازَاي م يزپالايشگاٌ   شركت مجتمع گاز پارض جىًبي،

 
 
 
 
 

 
 

                                                                                                                                                                                              
 
 
 

 ٍ هٌاقصِ  اشوارُ تقاض  EEMM--33110011119999002211تقاضاي  – RR1100//9999//001111   :هٌاقصِ شوارُ

FITTING –  اقلام زرذَاظتی هرتصر  حشر   اٍلَيت با ظاذت زاذل 
بِ  يٌس ارجاع كارآفر بلغ تضويي شركت زرپط از اتوام هرحلِ ارزيابی صلاحيت، ه

 هی باشس. ريال 000/000/000/1هيساى
 فرآيٌس  هبلغ تضويي شركت زر 

   ارجاع كار 

 ًاهِ تضوييآييي  قابل قبَل ٍفقهيي اتض ت يکی از بصَرتضويي شركت زر فرآيٌس ارجاع كار 
 هی باشس.ّيأت ٍزيراى   22/09/94رخ ّـ. هَ 50659/ت 1234202شوارُ 

 تبصرُ: زر صَرت ارائِ تضويي شركت زر فرآيٌس ارجاع كار بصَرت ٍجِ ًقس، هبلغ ًقسي
زّن بٌام پالايشگاُ كٌگاى شعبِ لی هباًك   0175756161006هی بايعت بِ شوارُ حعاب  

 ارائِ گرزز.ٍاريس ٍ فيش ٍاريسي شركت هجتوع گاز پارض جٌَبی 

 يٌس آفر ًَع تضويي شركت زر
 ارجاع كار

 هبلغ برآٍرزي هٌاقصِ ريال  000/000/000/20

  تحَيل اظٌاز بِ ٍاجسيي شرايط  تاريد 20/10/1399 آذريي هْلت ارائِ پيشٌْازات  05/11/1399

 تاريد گشايش پاكت ّاي فٌی  12/11/1399 يد گشايش پاكات هالیتار 02/12/1399

شركت هجتوع گاز پارض ، 2ظايت اًرشي پارض، اقتصازي ٍيصُ هٌطقِ ، كٌگاى شْرظتاىاظتاى بَشْر، 
 -07731466287تلفي:  -ٍاحس ذريس –ازارُ تساركات ٍ اهَر كالا  –زّن پالايشگاُ  -19فاز  جٌَبی،

    07731466384فکط:  – 07731466271فکط: تأييسيِ  – 07731466283
 آزرض ٍ تلفي  هٌاقصِ گسار

 
 
 
 

 99090216

 99090217

در گفتگو با رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان بوشهر و رئیس آموزشکده فنی و حرفه ای دختران الزهراء )س( بوشهر از  مطرح شد:

 آموزش عالي در زمينه استفاده از ظرفيت هاي كرانه اي 
موفق نبوده است

پیام عسلویه | بیماری کرونا  ویروس علاوه بر سبک زندگی افراد همه مسائل 

را دستخوش تغییرات عمده ای قرار داده است. ورزش، فرهنگ، هنر و حتی 

آموزش را متحول کرده است. آموزش و پرورش و آموزش عالی از آن 

مجموعه هایی است که تماما تحت الشعاع این پدیده نوظهور قرار گرفته 

است. اما نکته قابل تامل تامین زیرساخت ها و انطباق با شرایط و ادامه 

روند فعالیت و حتی روبه رشد برخی از دانشگاه هاست. دانشگاه فنی و 

حرفه ای استان بوشهر در سالجاری علاوه بر اینکه به آموزش دانشجویان 

ادامه داده، رشد چشمگیری در پذیرش دانشجوی جدید نیز داشته است. 

دانشگاه فنی و حرفه ای استان بوشهر مرکز مهارت آموزی و بستر ایجاد 

اشتغال پایدار برای جوانانی است که با امید به آینده به این مرکز آموزش 

عالی پای می گذارند. این مرکز آموزش عالی در استان در دهه سوم عمر خود 

توسعه و کیفیت افزایی را تجربه می کند. پیام عسلویه به بهانه نامگذاری 

ایام پیش رو بعنوان هفته پژوهش گفتگویی با دکتر اکبر منصوری نسب 

رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان بوشهر و خانم مهندس زهرا حاجیانی 

رئیس آموزشکده فنی و حرفه ای دختران الزهراء)س( بوشهر پیرامون این 

دانشگاه در استان بوشهر انجام داده که در ادامه می خوانید ...

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان بوشهر:

سهم بوشهر از لایحه بودجه سال آینده 
۶۸ هزار ميليارد ریال است

استان  ریزی  برنامه  و  مدیریت  سازمان  رئیس   

بوشهر گفت: براساس پی گیری های به عمل آمده 

سهم این استان در لایحه بودجه سال آینده ۶۸ هزار 

میلیارد ریال تعیین شده است. علی درویشی افزود: 

۶۵ درصد از این رقم بودجه ای سهم این استان در 

بخش هزینه ای و پرداخت حقوق و مزایای کارکنان 

دولت منظور شده است و ۳۵ درصد مابقی نیز در 

قالب اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای صرف 

تکمیل طرح های عمرانی می شود. وی اضافه کرد: 

در سال جاری سهم درآمدهای استانی از بودجه با 

رقم ۵۱ هزار میلیارد ریال در مجموع یکهزار و ۶۷۰ 

هزار میلیارد ریال معادل ۳ درصد است ....

دکتر علیرضا رئیسی

به بهانه از دست دادن 
دکتـر حبیب الله دشتی

سیدمهدی علوی؛ 
یکی از ستون های تاریخ شفاهی 

چاپ ایران و بوشهر

سیدقاسم یاحسینی

بزرگنمایی قیمت ها
 و روغن سه کاره!

وحید حاج سعیدی

2

چرا شهید فخری زاده
 ترور شد؟

دکتر

 مهرداد جشنی پور

امام جمعه بوشهر:

 تأخیر در پرداخت حقوق کارگران  ظلم است
با  بوشهر  امام جمعه  و  استان  در  ولی فقیه  نماینده 

تأکید بر لزوم پرداخت به موقع حقوق کارگران گفت: 

غلامعلی  است.آیت الله  ظلم  پرداخت  در  تأخیر 

گرامیداشت  با  خبرنگاران  جمع  در  بوشهر  صفایی 

شانزدهم آذرماه روز دانشجو اظهار داشت: امیدواریم 

دانشجویان در فضایی سراسری ایمان، تقوا، اخلاق، 

بصیرت، ولایتمداری و انقلابی بودن به جهاد علمی و 

خدمت به نظام موفق باشند؛ همانطور که تاکنون نیز 

دانشجویان انقلابی و ولایتمدار این چنین بوده اند.

وی خاطرنشان کرد: هم اینک ایران انقلابی نیازمند 

در  دانشگاهی  نخبگان  و جمعی  فردی  تلاش های 

اقتدار  و  علمی  مرجعیت  کفایی،  خود  عرصه های 

از  داد:  ادامه  بوشهر  امام جمعه  مدیریتی هستند. 

همکاری تمامی مردم عزیز در  ....

فرمانده سپاه امام صادق)ع(: 

میلیارد تومان بسته معیشتی میان نیازمندان 

گفتگو با مهدی قایدی استان بوشهر توزیع شد

در سالروز 22 سالگی

توپ طلای 
آسیا را 

می خواهم

»فلسفه ی ارتباطی داشته باشیم«

اگر می خواهی زندگی ات را تغییر دهی، باید تفکر و روش فکری 

ات را دگرگون کنی . اما اگر می خواهی روش فکری خود را تغییر 

دهی،باید روش صحبت کردنت را متحول کنی !

ما به صورت کلی دو نوع گفتگو و دو فرم صحبت کردن داریم: 

۱. گفتگوهای درونی ) واگویه  ارتباط درون فردی ( 

۲. گفتگوهای بیرونی )  حلقه ی ارتباطی  ( 

قدرت واگویه و گفتگوی درونی هفده برابر گفتگوهای بیرون ...
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امام جمعه بوشهر  استان و  نماینده ولی فقیه در 

با تأکید بر لزوم پرداخت به موقع حقوق کارگران 

گفت: تأخیر در پرداخت ظلم است.

آیت الله غلامعلی صفایی بوشهری ظهر جمعه در 

جمع خبرنگاران با گرامیداشت شانزدهم آذرماه 

روز دانشجو اظهار داشت: امیدواریم دانشجویان 

در فضایی سراسری ایمان، تقوا، اخلاق، بصیرت، 

و  علمی  جهاد  به  بودن  انقلابی  و  ولایتمداری 

خدمت به نظام موفق باشند؛ همانطور که تاکنون 

چنین  این  ولایتمدار  و  انقلابی  دانشجویان  نیز 

ایران  اینک  هم  کرد:  خاطرنشان  بوده اند.وی 

انقلابی نیازمند تلاش های فردی و جمعی نخبگان 

دانشگاهی در عرصه های خود کفایی، مرجعیت 

علمی و اقتدار مدیریتی هستند.

امام جمعه بوشهر ادامه داد: از همکاری تمامی 

مردم عزیز در مراعات دستورالعمل های بهداشتی 

در مقابله با بیماری کرونا تشکر می کنم و امیدوارم 

این بیماری هرچه زودتر با عنایات الهی ریشه کن 

شود.

همه  از  کرد:  اضافه  بوشهری  صفایی  آیت الله 

مسئولان و مردم عزیز تقاضا دارم این مراقبت ها 

شاهد  محترم  خانواده های  تا  کند  پیدا  ادامه 

بیماری و مرگ ناگوار مردم گرانقدر نباشند.

وی بیان کرد: از مراکز اداری تقاضا دارم حقوق 

کارگران عزیز را به موقع پرداخت کنند تا در زندگی 

دچار مشکلات سخت معیشتی نشوند. بی تردید 

تأخیر در پرداخت حقوق اگر منجر به چالش های 

سخت زندگی شود از مصادیق بارز ظلم خواهد 

بود.

نماینده ولی فقیه در استان بوشهر افزود: هفدهم 

آذر ماه سالروز مقاومت مردم استان بوشهر در 

مقابل حمله ناجوانمردانه استعمار سراسر جنایت 

و خیانت انگلیس در سال ۱۲۳۵ هجری شمسی 

به منطقه ریشهر که منجر به شهادت احمد خان 

تنگستانی و جمعی از مجاهدین محلی )۷۲ نفر( 

شد را گرامی می داریم.

با  که  افرازانه  سر  مقاومت  این  کرد:  تاکید  وی 

الله شیخ  آیت  دفاع  و حکم وجوب  هدایت ها 

احمد  و  باقر خان  آل عصفور و سرداری  حسن 

خان تنگستانی و حضور مقتدرانه و اسلامی مردم 

بوشهر صورت گرفت آغازی برای مقاومت تاریخی 

متجاوزان  مقابل  در  بوشهر  استان  عزیز  مردم 

بود که موجب شکست انگلیس و کشته شدن 

هفتصد و چهل نفر از متجاوزین شد.

آیت الله صفایی بوشهری افزود: مقام معظم رهبری 

»اقتدار  بر  اجتماعی  و  اقتصادی  امور  عرصه  در 

اقتصادی« با برنامه »اقتصاد مقاومتی« با تمام 

ویژگی های خود و در امور اجتماعی بر »فرهنگ 

محوری، وحدت، قانون گرایی و همیاری و دیگر 

دوستی اسلامی« تاکید دارد و این طریق کارآمد و 

الهی پیشرفت اقتصادی و آرامش اجتماعی است.

وی با تسلیت شهادت شهید عالی مقام، دانشمند 

ارجمند هسته ای و دفاعی دکتر محسن فخری 

زاده اظهار داشت: بی تردید ترور این شهید گرانقدر 

ایران و به خطر افتادن  از عظمت علمی  نشان 

کاخ های ظلم و جنایت جهان استکبار دارد.

ستم  و  ظلم  جهان  گفت:  بوشهر  جمعه  امام 

بداند که شهادت این شهید موجب تسریع در 

ریختن کاخ سیاه ظلم و جنایت و حرکت  فرو 

قوی تر نخبگان ایران در مسیر پیشرفت علمی و 

محصولات دانش بنیان خواهد شد.

وی اضافه کرد: این ترور نشان از حاکمیت روح 

و  قدس  اشغالگر  رژیم  و  آمریکا  سران  توحّش 

مرتجعین منطقه دارد و قطعاً دست انتقام الهی 

طومار ظلم و جنایت طراحان، مسببان و عاملان 

به سختی نابود خواهد کرد.

 از همه مسئولان و مردم 

عزیز تقاضا دارم این 

مراقبت ها ادامه پیدا کند تا 

خانواده های محترم شاهد 

بیماری و مرگ ناگوار مردم 

گرانقدر نباشند.

امام جمعه بوشهر:

 تأخیر در پرداخت حقوق 
کارگران  ظلم است

رئیس دانشگاه علوم پزشکی بوشهر گفت: ۱۰ هزار کیت تشخیص 

سریع کرونا برای اجرای گام چهارم و ردیابی این ویروس برای این 

استان تامین شده است.دکتر سعید کشمیری روز جمعه در گفت 

وگو با ایرنا افزود: از کیت های آنتی ژنی تشخیص سریع در قالب 

بیماری یابی سریع و موارد  برای  طرح شهید »قاسم سلیمانی« 

مثبت کووید ۱۹ و تمام افرادی که با آنها درتماس هستند استتفاده، 

می شود. وی بیان کرد: کیت تشخیص سریع مبتنی بر آنتی ژن 

کرونا بدون نیاز به نمونه گیری از بینی و حلق در مدت ۱۵ تا ۲۰ 

دقیقه می تواند مبتلایان به بیماری کووید ۱۹ را شناسایی کند.کشمیری اضافه کرد: با استفاده از این کیت 

جدید، دیگر نیاز به محیط آزمایشگاهی و حضور پزشک ندارد و برخلاف کیت های پی سی آر کنونی که 

۴۸ ساعت برای نشان دادن نتیجه زمان لازم دارد، در هر محیط و منطقه ای می توان ابتلای فرد به 

بیماری کووید ۱۹ را متوجه شد.وی یادآور شد: در کنار استفاده از این کیت ها آزمایشگاه های، پی سی آر 

نیز کار خود را در زمینه تشخصیص افراد مبتلا به ویروس کرونا  انجام می دهند.کشمیری گفت: طرح 

شهید سلیمانی با همکاری دانشگاه علوم پزشکی و بسیج با هدف شناسایی بیماران مبتلا به کووید ۱۹ و 

اطرافیان آنها، قرنطینه خانگی و بستری بیماران بدحال، درمان و تامین نیازهای بیماران و سالمندان از 

روز شنبه در تمام مناطق استان بوشهر توسط تیم های مراقبتی و نظارتی اجرا می شود.دبیرستاد مقابله 

با کرونا استان بوشهر افزود: در زمان حاضر تنها شهرهای بوشهر و گناوه در وضعیت نارنجی و هشت 

شهرستان دیگر در وضعیت زرد کرونایی قرار دارند.وی یادآور شد: براساس اطلاعیه شماره چهار قرارگاه 

عملیاتی مبارزه با کرونا از روز شنبه محدودیت ها در شهرهای کشور متناسب با وضعیت قرمز، نارنجی یا 

زرد هر شهر مجدانه اعمال می شود و همچنان ورود خودروهای شخصی با پلاک غیر بومی به شهرهای 

قرمز و نارنجی و ورود خودروهای شخصی پلاک بومی شهرهای قرمز و نارنجی به سایر شهرها ممنوع 

است. کشمیری اضافه کرد: در زمان حاضر ۱۱۷ بیمار در بخش های کرونایی بیمارستان های استان بوشهر 

بستری هستند که از این تعداد ۲۴ مورد در بخش مراقبت های ویژه بستری و از این تعداد ۱۱ مورد با 

کمک دستگاه نفس می کشند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی بوشهر افزود: کل موارد مثبت از ابتدای شیوع 

ویروس کرونا در استان تاکنون ۱۶ هزار و ۹۷۵ نفر و مجموع جان باختگان ناشی از ابتلا به این ویروس 

به ۸۱۵  نفر رسیده است که از این تعداد ۸۱۱ نفر مورد مثبت قطعی و چهار نفر مورد مشکوک بوده اند.

توسط کمیته امنیتی، اجتماعی ستاد ملی کرونا اعلام شد؛

جزییات محدودیت ها و فعالیت 
صنوف در بوشهر از شنبه

با توجه به رنگ بندی جدید شهرستان های کشور از 

نظر وضعیت کرونایی، شرایط جدید محدودیت ها 

اعلام شد. براساس اعلام وزارت بهداشت و متناسب 

با میزان بستری های کرونا، بوشهر از وضعیت قرمز 

به نارنجی )بسیار خطرناک به پرخطر( تغییر وضعیت 

داده، همچنین گناوه در وضعیت نارنجی مانده و سایر 

شهرستان های استان به وضعیت زرد  )خطر متوسط( 

مبدل شده اند. طبق اعلام کمیته امنیتی، اجتماعی و 

بیماری کرونا، جزئیات  انتظامی ستاد ملی مدیریت 

محدودیت های کرونایی که از شنبه هفته آینده در کشور 

اعمال می شود در ادامه می خوانید:

ممنوعیت ورود خودروهای شخصی باپلاک غیر بومی به 

شهرهای نارنجی و قرمز. )بوشهر و گناوه(

بومی  پلاک  شخصی  خودروهای  ورود  ممنوعیت 

شهرهای نارنجی و قرمز به سایر شهرها.  )بوشهر و گناوه(

در  صبح   ۴ لغایت   ۲۱ ساعت  از  شبانه  تردد  منع 

شهرهای نارنجی و قرمز با جمعیت بالای ۲۰۰ هزار نفر. 

)بوشهر و گناوه(

در شهرهای نارنجی )بوشهر و گناوه( گروههای شغلی 

۱ و ۲ امکان فعالیت دارند.

و  ادارات  گناوه(،  و  )بوشهر  نارنجی  شهرهای  در 

دستگاههای دولتی ضروری با تشخیص بالاترین مقام 

به کاهش  استان( نسبت  یا  ملی  مسئول)در سطح 

حضور تا یک سوم کارکنان و دستگاههای غیرضرور تا 

یک دوم )۵۰ درصد( کارکنان فعالیت می نمایند.

برگزاری جلسات اداری در فضای سربسته شهرهای 

زرد حداکثر تا سقف ۳۰ نفر، در شهرهای نارنجی ۲۰ 

نفر و قرمز ۱۵ نفر، با رعایت دستورالعملهای ابلاغی، 

از مدارس،  اعم  آموزشی  میپذیرد.کلیه مراکز  صورت 

دانشگاهها، موسسات آموزش عالی، آموزشگاه-های 

خصوصی، حوزههای علمیه در شهرهای زرد، نارنجی و 

قرمز تعطیل بوده و خدمات را به صورت غیر حضوری 

مراسمهای  جمعه،  نمازهای  مینمایند.برپایی  ارائه 

مذهبی و آئینی در شهرهای زرد، نارنجی و قرمز کماکان 

امکانپذیر نمیباشد. فعالیت مساجد صرفاً در شهرهای 

زرد بلامانع است.

...............................................................................

فعالیت مراکز تعویض پلاک خودرو
 از امروزاز سر گرفته می شود

رئیس پلیس راهور استان بوشهر گفت: مراکز شماره 

گذاری و تعویض پلاک خودرو از شنبه ۱۵ آذر آماده 

الله  قدرت  هستند.سرهنگ  مردم  به  خدمات  ارائه 

استان  رانندگی  و  راهنمایی  پلیس  رئیس  کشکولی 

بوشهر بیان کرد: همه مراکز شماره گذاری و تعویض 

زرد  نارنجی و  با وضعیت  پلاک خودرو در شهر های 

از فردا)شنبه ۱۵ آذر( فعالیت خود را از سر می گیرند.

او بیان کرد: اگر اعتبار وکالتنامه های اشخاصی که از 

تاریخ اول آذر تا روز بازگشایی مراکز تعویض پلاک 

منقضی شود، به مدت روز های تعطیل )مطابق مصوبه 

ستادملی مقابله با کرونا( دارای اعتبار خواهند بود.با 

توجه به اینکه شهر بوشهر از اول آذر به عنوان شهر قرمز 

کرونایی معرفی شده بود، از این تاریخ فعالیت مرکز 

شماره گذاری خودرو در این شهر تعطیل شده بود.حالا 

با نارنجی شدن شرایط بوشهر، مرکز تعویض پلاک این 

شهر از فردا فعالیت خود را از سر می گیرد.

...............................................................................

در  بوشهر؛

دستگیری ۶ عضو باند توزیع مواد مخدر

جانشین فرمانده انتظامی استان بوشهر از دستگیری 

شش نفر اعضای یک باند توزیع مواد مخدر و کشف 

۱۰۰ کیلوگرم حشیش خبر داد.سرهنگ حیدر سوسنی 

در جمع خبرنگاران گفت: مأموران پلیس مبارزه با مواد 

مخدر استان در ۲۴ ساعت گذشته با انجام اقدامات 

توسط  مخدر  مواد  محموله  یک  ورود  از  اطلاعاتی 

قاچاقچیان در شهرستان بوشهر مطلع شدند.جانشین 

فرمانده انتظامی استان بوشهر افزود: مأموران انتظامی 

پس از شناسایی مسیر تردد قاچاقچیان مواد مخدر و 

زیر نظر گرفتن خودروی حامل مواد، در نهایت دستور 

به توقف این خودرو را در خیابان عاشوری شهر بوشهر 

دادند.وی با بیان اینکه راننده خودرو بدون توجه به 

دستور ایست پلیس قصد فرار داشت که با سرعت 

عمل مأموران انتظامی روبرو شد و به ناچار خودرو را 

متوقف کرد عنوان داشت: در بازرسی از این خودرو ۱۰۰ 

کیلوگرم حشیش با جاساز حرفه ای کشف شد.سرهنگ 

سوسنی بیان داشت: در این رابطه یک دستگاه خودرو 

سواری پراید توقیف، ۶ نفر اعضای یک باند شامل پنج 

نفر مرد و یک زن دستگیر و در اختیار مراجع قضائی 

قرار گرفتند.

بستری شدگان کرونا در بوشهر به ۱۱۲ نفر کاهش یافت

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان بوشهر:

سهم بوشهر از لایحه بودجه سال آینده ۶۸ هزار میلیارد ریال است

 رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان 

بوشهر گفت: براساس پی گیری های به عمل آمده 

سهم این استان در لایحه بودجه سال آینده ۶۸ 

هزار میلیارد ریال تعیین شده است.

رقم  این  از  درصد   ۶۵ افزود:  درویشی  علی 

بودجه ای سهم این استان در بخش هزینه ای و 

پرداخت حقوق و مزایای کارکنان دولت منظور 

قالب  در  نیز  مابقی  درصد   ۳۵ و  شده است 

صرف  ای  سرمایه  های  دارایی  تملک  اعتبارات 

تکمیل طرح های عمرانی می شود.

کرد: در سال جاری سهم درآمدهای  اضافه  وی 

استانی از بودجه با رقم ۵۱ هزار میلیارد ریال در 

مجموع یکهزار و ۶۷۰ هزار میلیارد ریال معادل 

۳ درصد است، این در حالی است که با پیگیری 

انجام شده برای کاهش تعهدات استان بوشهر در 

سال آینده این سهم به ۲.۷ درصد از ۲ هزار و ۱۲۰ 

هزار میلیارد ریال کاهش یافته است.

درویشی گفت: درآمد پیش بینی شده در لایحه 

بودجه سال آینده ۵۸ هزار میلیارد ریال است و 

در صورتی که استان درآمد بیشتری وصول کند 

بخش قابل توجهی از آن در قالب ردیف مازاد 

درآمد به این استان ابلاغ می شود.

استان  مدیریت  توسعه  و  راهبری  شورای  دبیر 

هزینه ای  اعتبارات  همچنین  داد:  ادامه  بوشهر 

از سه هزار و ۲۷۷  استانی  اجرایی  دستگاه های 

ریال  میلیارد   ۹۸ و  هزار  پنج  به  ریال  میلیارد 

رسیده است و بالغ بر ۵۵ درصد رشد داشته است.

اعتبارات  قابل ملاحظه  افزایش  به  اشاره  با  وی 

در  بوشهر  استان  سرمایه ای  دارایی های  تملک 

لایحه بودجه گفت: در سال جاری از ردیف های 

مندرج در جدول استانی قانون بودجه سال ۱۳۹۹ 

اعتباری معادل هفت هزار و ۳۷۵ میلیارد ریال به 

استان اختصاص یافته بود و این رقم با افزایش 

قابل ملاحضه ای معادل ۲۳۷ درصد به ۱۷هزار و 

۹۸۰ میلیارد ریال رسیده  است.

درویشی افزایش اعتبار طرح های ملی مندرج در 

قانون بودجه سال جاری علاوه بر اعتبارات استانی 

از همراهی استاندار، نمایندگان  را نشات گرفته 

اسلامی  در مجلس شورای  بوشهر  استان  مردم 

و  دانست  اجرایی  دستگاه های  کل  مدیران  و 

تاکید کرد: اصحاب رسانه با انعکاس نیازمندی ها، 

حساسیت ها و دغدغه های مردم این استان بر 

وضعیت پیشرفت فیزیکی پروژه ها و انتظاراتی 

آنها  اعتبار  تامین  پیگیری  برای  از مسئولان  که 

ایفا  زمینه  این  در  مهم  بسیار  نقشی  داشته اند 

کردند. دبیر شورای برنامه ریزی و توسعه استان 

بوشهر  گفت: رویکرد کلی دولت در لایحه بودجه 

رویکرد  با  بودجه  ساختار  اصلاح  بر  مبنی   ۱۴۰۰

رفع موانع تولید و روان سازی فضای کسب و 

کار، تقویت و حمایت از تولید داخلی به منظور 

مشارکت  توسعه  نفتی،  غیر  صادرات  گسترش 

مقابله  زیربنایی،  در طرح های  بخش خصوصی 

فعالانه با شیوع ویروس کرونا و کاهش آثار منفی 

اقتصادی آن، توجه به معیشت مردم با اولویت 

تامین کالاهای اساسی، سرعت بخشی در تکمیل 

از  محروم  مناطق  اولویت  با  عمرانی  طرح های 

سال  بودجه  لایحه  در  عمده  گذاری های  هدف 

آینده است.

۱۰ هزار کیت تشخیص سریع ویروس کرونا برای استان بوشهر تامین شد

دانشمند برجسته و ممتاز هسته ای کشور در قلب 

تهران توسط تیمی تروریست که آبشخور آنها رژیم 

به شهادت می رسد. هنوز  باشد،  صهیونیستی می 

رسانه  که  نگذشته  ناجوانمردانه  ترور  این  از  دقایقی 

های معاند با قطع برنامه های عادی خود، خط خبری 

تحلیلی پیرامون این موضوع را آغاز و هنوز پس از 48 

ساعت از این رخداد، سعی در تطهیر چهره های پلید 

پشت این ترور دارند.

و اما چند نکته از برآیند ادعاهای اطاق فکر رسانه 

های معاند

1(  تمام افرادی که به عنوان کارشناس، استاد دانشگاه، 

پژوهشگر و غیره در این شبکه ها به تحلیل چرایی این 

ترور پرداختند در یک نقطه مشترک ، می خواستند 

اعلام کنند که ایران توان مقابله با رژیم صهیونیستی 

ندارد و در حالی که سعی می کردند کمتر از واژه ترور 

برای شهادت این دانشمند هسته ای استفاده کنند، 

بیشتر به دنبال برجسته سازی نقاظ ضعف امنیتی 

ایران بودند.

2(  تحلیل های آنها پیرامون آینده صنعت هسته ای 

ایران، مبنی بر شکست و ناکارآمدی این صنعت بوده 

و اگر برجام نتوانست این صنعت را مهار کند، ترور 

دانشمندی در این سطح قطعا می تواند این صنعت 

را نابود کند.

3(  حضور امنیتی ایران در خاورمیانه ، سبب شده 

که میزان توجه به امنیت داخلی فروکش کند و این 

موضوع توانسته است فضای مساعدی را برای ایجاد 

ناامنی در کشور ایجاد کند به گونه ای که کشور را از 

درون ناامن و زمینه هر گونه دست اندازی به آن فراهم 

سازد.

4( با روی کار آمدن دمکرات ها در انتخابات جدید 

ریاست جمهوری آمریکا، زمینه بازگشت به برجام مهیا 

می شود که نمی تواند تامین کننده خواسته رژیم کودک 

کش اسرائیل و حامیانش در حاشیه خلیج فارس باشد 

پس نیاز است که با انجام چنین ترورهایی، موضوع 

برجام منتفی و شعله های جنگ در خاورمیانه روشن 

شود.

توضیح

1( یکی از راهبردهای استراتژیک و ایدئولوژیک ایران 

در قالب دکترین دفاعی و نظامی در منطقه ، محو 

رژیم صهیونیستی اسرائیل است. »اسرائیل باید از 

برود« مانیفیست جمهوری اسلامی است که  بین 

برای اولین بار در سال 1342، با بیان امام خمینی)ره( 

جهان  اول  مسئله  عنوان  به  فلسطین  موضوع  بر 

اسلام مورد تاکید قرار گرفته و امام خامنه ای نیز 

از سال 69 بدین سو بر کارا بودن این مانفیست که 

محو رژیم صهیونیستی است، تاکید دارند.

 کوچک بودن سرزمین های اشغالی به همراه عدم 

وجود عمق جغرافیایی در کنار وجود یک کمربندی که 

توسط محور مقاومت پیرامون این محدوده جغرافیایی 

ایجاد شده سبب گردیده که حتی با وجود طرح های 

آمریکایی _ اسرائیلی، عملا هیچ شانسی برای اسرائیل 

پیرامون رسیدن به یک ساختار منسجم بر علیه ایران 

ابعاد یک جنگ فیزیکی وجود نداشته باشد. بر  در 

عکس ایران با داشتن تجهیزات قوی نظامی از جمله 

"موشک های "شهاب۳" ، موشک های "ذوالفقار" و در 

مجموع موشک های دور برد و کوتاه برد بالستیک و 

هم پیمانانی قوی در قالب محور مقاومت می تواند 

اسرائیل را به یک ویرانه و تلی از خاک تبدیل کند.

گواه این ادعا روزنامه هاآرتص اسرائیل است که در یکی 

از مقالات به قلم یتژاگ بریک، از سرلشگران ارتش رژیم 

صهیونیستی می نویسد: نزدیک به یک دهه است که 

ایران سودای استقرار شمار فزاینده ای از موشک های 

خود را در اطراف اراضی اشغالی از  ۵ نقطه راهبردی 

مختلف در لبنان، غزه، یمن، سوریه و عراق در سر می 

استراتژیک  اهداف  و  مهم  مسکونی  مراکز  پروراند. 

و زیر ساخت های حیاتی دفاعی و غیرنظامی رژیم 

منابع  انرژی،  های  شبکه  بر  مشتمل  صهیونیستی 

نقل،  و  حمل  طبیعی،  گاز  و  برق، سوخت  طبیعی، 

ارتباطات و تاسیسات بهداشتی براحتی در سیبل هدف 

بیش از ۲۰۰ هزار موشک ایرانی قرار دارند.

احمدی  ترور شهیدان شهریاری،  که  گونه  2( همان 

روشن، علیمحمدی، رضایی نژاد و قشقایی فرد هیچ 

گونه خللی در برنامه های هسته ای کشورمان ایجاد 

نکرد ، طبیعی است که شهادت فخری زاده نیز نمی 

تواند موتور محرکه هسته ای صلح آمیز کشورمان را 

متوقف کند. البته هر کدام از این دانشمندان شهید، 

انسان های فرهیخته، فاضل، اندیشمند و متعهدی بوده 

که در جهاد علمی، یکتا و مانندی نداشته اند. پرورش 

راه این شهیدان  از جوانان تحصیل کرده که  نسلی 

را ادامه می دهند نوید بخش آینده ای روشن برای 

ارتقاء صنعت هسته ای کشورمان می باشد که اکنون 

در صنایع نظامی، دفاعی و هسته ای کشور مشغول 

بوده و بخشی از کارکردشان در قالب های مختلف، در 

مناسبت های ملی به مانند راهپیمایی روز 22 بهمن ماه، 

هفته دفاع مقدس و غیره رونمایی می شود.

3( ساختار امنیتی جمهوری اسلامی ایران به گونه ای 

طراحی شده که ضمن اشرافیت کامل در حوزه های 

اطلاعاتی، عملیاتی و سایبری، دارای ساختاری بومی و 

بدون وابستگی مستقیم و غیر مستقیم به تشکیلات 

امنیتی سایر کشورهاست هر چند که از همکاری ها با 

کشورهای دوست و همچنین حفره های امنیتی سایر 

کشورهای متخاصم در جنگ های اطلاعاتی و سایبری 

به خوبی استفاده می کند.

این موضوع نشان می دهد که در مقوله تامین امنیت 

کشورمان، دو بخش جداگانه اما مرتبط در حوزه داخلی 

و بین الملل بدون وابستگی به سرویس های امنیتی 

خارجی فعال بوده و قوی ماندن یک بخش لزوما به 

معنای ضعیف نگه داشتن بخش دیگر نیست. شکست 

های مفتضحانه سرویس های امنیتی خارجی در ایران 

و هر آنجایی که موضوع منافع ایران در میان بوده 

پرونده های سنگینی را در بایگانی های امنیتی ایران در 

خود جای داده که شاید به لحاظ یک سری مصلحت 

ها، از قید خیلی محرمانه و خیلی ویژه خارج نشده تا 

مردم بتوانند این ابهت را در اسناد بیشتر احساس کنند.

بدون شک خواستگاه ذهنی رژیم تروریست اسرائیل 

در پروژه نفوذ ورود به برخی مراکز حساس کشور با 

کمک برخی خودفروختگان داخلی برای ضربه زدن به 

امنیت کشورمان است که در پروژه های مختلف طی 

چهل و یک سال گذشته با شکست های فراوانی به 

دلیل هوشیاری و رصد دقیق تامین کنندگان امنیت 

کشور مواجه شده است. حال اگر در محدود مواردی 

نیز موفقیت های نسبی برای ترور شخصیت ها و 

دانشمندان ایرانی کسب کرده نشان دهنده ناکارایی 

ساختار امنیتی کشورمان نمی باشد هرچند نیاز است 

که با سنباده کشی اطلاعاتی، منافذ نفوذ شناسایی و 

ترمیم شود.

4( رهبر معظم انقلاب امریکا را به دلیل روحیه استکباری 

و سلطه جویی قابل اعتماد نمی داند. رهبری در 26 

شهریورماه سال 98 در ابتدای جلسه درس خارج فقه در 

آغاز سال تحصیلی حوزه های علمیه، فرمودند :" چنانچه 

آمریکا حرف خود را پس گرفت و توبه کرد و به معاهده 

هسته ای که آن را نقض کرده است، بازگشت، آن وقت 

در جمع کشورهای عضو معاهده که شرکت و با ایران 

صحبت می کنند، آمریکا هم می تواند شرکت کند، اما 

این صورت هیچ مذاکره ای در هیچ سطحی  در غیر 

بین مسئولان جمهوری اسلامی و آمریکایی ها اتفاق 

نخواهد افتاد نه در نیویورک و نه غیر آن". پس این 

موضوع هیج ربطی به رفتن و آمدن روسای جمهوری 

در آمریکا ندارد. اگر امریکایی ها دست از خباثت خود 

برداشته و در عمل با لغو تحریم های ناجوانمردانه بر 

علیه مردم ایران و توبه بخواهند به برجام برگردند، باب 

گفتگو در قالب برجام وجود دارد و راهی به جزء این 

قابل تصور نیست.

این موضوع نشان می دهد که گفتگوی ایران و آمریکا 

برای بازگشت به برجام پیچیدگی ها خاص خود را 

دارد و شرایط آمریکایی ها و منطقه نیز چندان مستعد 

باشد پس حتی  نمی  و جنگ  درگیری  ایجاد یک 

اگر آمریکایی ها نخواهند توبه کنند و پس از لغو 

تحریم ها به برجام بازگردند، هژمونی سنگین ایران بر 

منطقه خاورمیانه به گونه ای است که آمریکایی ها، 

نوچه هایش در منطقه به مانند عربستان و رژیم غاصب 

اسرائیل هرگز نمی توانند به یک جنگ نظامی بر علیه 

کشورمان دست بزنند.

حرف آخر

دانشمند هسته  ترور  عاملان  و مجازات  شناسایی 

ای شهید فخری زاده، خواسته مردم ایران است که 

از زبان رهبر معظم انقلاب خطاب به مسئولان امر 

بیان شده است. طبیعی است که تامین کنندگان 

در  و  زودی  به  و  ننشسته  ساکت  کشور،  امنیت 

کمترین زمان ممکن عاملان این جنایت را شناسایی 

اجرا  آنها  برای  را  عدالت  و ساختار قضایی کشور، 

خواهد کرد. از طرفی ضروری است که عاملین پروژه 

نفوذ که به قصد خرابکاری در کشور و بر هم زدن 

امنیت شهروندان به خود اجازه جسارت به ملت 

انهدام  با  تا  شوند  شناسایی  دهند،  می  ایران 

آنها، مردم همچنان به مانند گذشته به  شبکه ها 

داشتن چنین سربازانی گمنام در قالب تامین کننده 

امنیت کشور، افتخار کنند. 

چرا شهید فخری زاده ترور شد؟

دکتر

 مهرداد جشنی پور

دبیر ستاد مبارزه با کرونا در استان بوشهر با اشاره به کاهش بیماران بستری در بخش های کرونایی به ۱۱۲ نفر، 

روند کاهشی بیماران بستری را نتیجه همراهی همه مردم عنوان کرد. دکتر سعید کشمیری دبیر ستاد مبارزه با 

کرونا در استان بوشهر گفت: در ۲۴ ساعت گذشته  ۲۱ بیمار جدید در بخش های کرونایی بیمارستان های استان 

بستری شده اند که از این تعداد ابتلای چهار نفر به کرونا قطعی است.او ادامه داد: اکنون ۱۱۲ بیمار در این بخش ها 

بستری هستند.رئیس دانشگاه علوم پزشکی بوشهر با بیان اینکه اکنون ۲۴ بیمار در بخش  مراقبت های ویژه 

بیمارستان ها بستری هستند، افزود: از مجموع بیماران بستری در بخش های ویژه ۱۱ نفر در وضعیت تنفس با 

دستگاه قرار دارند.

کشمیری با اشاره به  ثبت دو فوتی جدید، بیان کرد: دو بانوی ۶۱ و ۷۰ ساله در روز های گذشته براثر ابتلا به کرونا 

جان خود را از دست دادند که نتیجه آزمایش آنان امروز اعلام شد.او گفت: از ابتدای شیوع کرونا تاکنون ۸۱۷ نفر 

در استان بوشهر براثر ابتلا به این ویروس جان باخته اند که از این تعداد چهار نفر  مشکوک به کرونا بوده اند.رئیس 

دانشگاه علوم پزشکی بوشهر بیان کرد: در شبانه روز گذشته ۱۸ بیمار نیز باحال عمومی خوب از بیمارستان های استان 

ترخیص شده اند.کشمیری عنوان کرد: بیماران بستری نتیجه همراهی همه مردم و درک صحیح آن ها از وضعیت 

خطرناک کرونا است.

 فرمانده سپاه امام صادق)ع( استان بوشهر از توزیع 

۵هزار بسته معیشتی به ارزش ۲میلیارد تومان میان 

نیازمندان خبر داد و گفت: در مجموع تاکنون افزون 

بر ۲۱۳هزار بسته غذایی توسط گروه های جهادی در 

شهرها و روستاها استان بوشهر توزیع شده است.

مومنانه  کمک های  همدلی،  رزمایش  سوم  مرحله 

و اکرام علوی در استان بوشهر ادامه یافت و امروز 

 5 بوشهر  ولایت  مسجد  دست اندرکاران  توسط 

و  شهرها  در  نیازمندان  میان  معیشتی  بسته  هزار 

روستاهای استان بوشهر توزیع شد.

سوم  مرحله  اجرای  حاشیه  در  رزمجو  علی  سردار 

اکرام  و  مومنانه  کمک های  همدلی،  رزمایش 

از  با قدردانی  با خبرنگار تسنیم  علوی در گفت وگو 

به  رسیدگی  در  بوشهر  استان  نیکوکار  و  مردم خیر 

از ویروس کرونا اظهار  نیازمندان و آسیب دیدگان 

داشت: کمک های مردم نیک اندیش استان بوشهر 

از سوی  امروز  و  دارد  ادامه  نیازمندان همچنان  به 

سوم  مرحله  بوشهر  ولایت  مسجد  دست اندرکاران 

اکرام علوی  رزمایش همدلی، کمک های مومنانه و 

اجرا شد.فرمانده سپاه امام صادق)ع( استان بوشهر 

بیان کرد: در اجرای این برنامه 5 هزار بسته غذایی 

شامل برنج، حبوبات، روغن، رب گوجه فرنگی و دیگر 

مایحتاج عمومی به ارزش هر بسته 400 هزار تومان 

توسط گروه های جهادی در شهرها و روستاها میان 

افراد آسیب دیده از کرونا و نیازمندان توزیع شد.

بنیاد  توسط  بسته ها  این  اینکه  بیان  با  وی 

بوشهری  نیکوکار  مردم  و  علوی  بنیاد  مستضعفان، 

تهیه شده است خاطر نشان کرد: 5 هزار بسته مواد 

غذایی به ارزش 2 میلیارد تومان بر اساس لیست 

ولایت  مسجد  دست اندرکاران  توسط  شده  تهیه 

نظر  مورد  افراد  میان  جهادی  گروه های  و  بوشهر 

توزیع می شود.

بسته  هزار   213 از  بیش  توزیع  از  رزمجو  سردار 

معیشتی در استان بوشهر خبر داد و تصریح کرد: از 

ابتدای شیوع کرونا، بسیجیان استان بوشهر ضمن 

ویروس  با  مقابله  مختلف  برنامه های  در  مشارکت 

کرونا با حرکت های جهادی نقش مهمی در تامین 

و تهیه مواد غذایی افراد نیازمند داشته اند به گونه ای 

که تاکنون افزون بر 213 هزار بسته مواد غذایی در  

در  کرونا  از  دیده  آسیب  افراد  و  نیازمندان  اختیار 

شهرها و روستاها قرار گرفته است.

تاکید  بوشهر  استان  صادق)ع(  امام  سپاه  فرمانده 

کرد: تا زمانی که ویروس منحوس کرونا، نابود نشده 

مختلف  نقاط  در  فعالیت ها  و  کمک ها  این  است 

استان بوشهر ادامه دارد.

فرمانده سپاه امام صادق)ع(: 

میلیارد تومان بسته معیشتی میان نیازمندان استان بوشهر توزیع شد
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چه  از  بوشهر  استان  حرفه ای  و  فنی  -دانشگاه 

سالی آغاز بکار کرده است؟ در حال حاضر چند 

دانشجو دارد و چه رشته های فعالیت می کند؟ 

اکبر منصوری نسب رئیس دانشگاه فنی و حرفه 

ای استان بوشهر: دانشگاه فني و حرفه اي از نظر 

مهارتي و آموزشي در ميان مردم جايگاه خوبي 

پيدا كرده است. این دانشگاه بر اساس تقاضا 

محور بودن توسعه رشته هایش را در هر شهر، 

در  موجود  رشته های  یعنی  می کند.  دایر  رشته 

دانشگاه فنی و حرفه ای رشته های عرضه محور 

استان  در  را  رشته ها  آمایش  نیستند. هر سال 

برگزار می کنیم و بر حسب نیاز صنایع و کارآفرینان 

و اشتغال استان آن رشته ها را تعریف می کنیم و 

مبادرت به جذب دانشجو می کنیم. این دانشگاه 

اشتغال  زمینه  در  توانایی  و  دانایی  اساس  بر 

دانش آموختگان  از  درصد   70 می کند.  فعالیت 

این دانشگاه یا در مسیر اشتغال قرار گرفته اند 

یا کارآفرینی. وزیر علوم در سال جاری اعلام کرد 

که دانشگاه های فنی و حرفه ای در زمینه اشتغال 

دانش آموختگان پیش رو تر از بقیه دانشگاه ها 

است. این یکی از امتیازات این دانشگاه است. 

از سه  استان بوشهر  اي  دانشگاه فني و حرفه 

دانشكده الزهرا )س(، امام خامنه اي و كنگان 

تشكيل شده است كه دو دانشكده آن از سال 

دانشكده  و  رشته  محدودي  تعداد  با   1375

پذيرش  به  شروع   1399 سال  در  هم  كنگان 

دانشجو كرده است.

از اوايل سال 1394 كه مسئولیت دانشگاه فني 

و حرفه اي در استان را به بنده واگذار نمودند، 

با تعريف و بازنگري رشته ها، مسير اشتغال و 

كارآفريني به عنوان هدف اصلي در نظر گرفتم . 

عمده جهش، تجهيز كارگاه ها و به روزرساني آنها 

با نگاه جديد و رصد اشتغال دانش آموختگان 

از سال 1396 بود. 

رشته   33 با  دانشجو   2200 حاضر  حال  در 

کاردانی و کارشناسی و کارشناسی پیوسته درسه 

امام خامنه اي و نوبنياد  الزهرا)س(،  دانشكده 

آموزي  مهارت  و  تحصيل  به  مشغول  كنگان 

هستند. دانشگاه فنی و حرفه ای استان یکی از 

دانشگاه های موثر در استان با نگاه اشتغال غیر 

این سه واحد دانشگاهی استان  دولتی است. 

توانمند  زمینه  در  آموز  مهارت  مراکز  بعنوان 

سازی جامعه پیرامونی حتی با آموزش های آزاد 

صلاحیت های حرفه ای به افراد می دهد. 

در  بوشهر  ای   استان  حرفه  و  فنی  دانشگاه 

از موسسات  نیز یکی  زمینه تجهیزات کارگاهی 

کشور  جنوب  در  موثر  مهارتی  عالی  آموزش 

کارگاه های  کارگاه هایمان،  از  برخی  در  است. 

صددرصد بروز داریم. رشته هاي طراحي دوخت، 

مكانيك خودرو ،كامپيوتر ، عمران ، ابزار دقيق، 

و  آزمایشگاه  شيميايي  صنايع   ، صنعتي  برق 

کارگاه هایی با تجهیزات بروز دارند. در سالجاری 

با اعتباری بالغ بر 25 میلیارد ریال تجهیزات را 

بودجه های  از  اینها  همه  می کنیم.  بروزرسانی 

تامین  کشور  و  فنی  دانشگاه های  و  ملی 

راس  در  كه  دانايي محور  مديريت  با  می شود. 

دانشگاه فني وحرفه اي كشور وجود دارد، این 

موسسه آموزشی در میان مردم جایگاه خوبی 

پیدا کرده است. امسال 1400 دانشجوی جدید 

به این دانشگاه در استان بوشهر راه پیدا کرده 

است. در استان در زمینه جمعیت دانشجویی ما 

دومین دانشگاه استان محسوب می شویم. یعنی 

پس از دانشگاه خلیج فارس از لحاظ جمعیت 

از  دانشجویی دومین دانشگاه بشمار می رویم. 

لحاظ اشتغال دانش آموختگان اولين دانشگاه 

دانشگاه  مقياس  اين  در  البته  هستيم،  استان 

علوم پزشكي در نظر نمي گيريم .

فنی  دانشگاه های  از  استقبال  میزان  -این 

قبل  مقطع  با  بودن  پیوسته  دلیلش  حرفه ای 

یعنی هنرستان ها نیست؟ یعنی فارغ التحصیلان 

و  فنی  دانشگاه  به  ورود  از  ناگزیر  هنرستان ها 

حرفه ای هستند. 

اکبر منصوری نسب رئیس دانشگاه فنی و حرفه 

ای استان بوشهر: امسال سازمان سنجش حد 

و مرز را برای پذیرش دانشجو در دانشگاه های 

هنرستانی ها  یعنی  برداشت.  حرفه ای  و  فنی 

کارودانش  رشته های  دانش آموختگان  و 

می توانستند در سایر دانشگاه ها ثبت نام کنند و 

در آزمون سراسری هم شرکت کنند. 

قبل10  به سال  نسبت  امسال  اين حال  با  ولي 

درصد افزايش پذيرش دانشجو داشتيم. از 1400 

تعدادی  کردیم  پذیرش  امسال  که  دانشجویی 

حتی  هستند.  نظری  رشته های  فارغ التحصیل 

دانشکده ای  تنها  کنگان  نوبنیاد  دانشکده  در 

 110 و  راه اندازی شد  کشور  در  امسال  که  است 

در  است  جالب  داشته ایم.  دانشجو  جذب  نفر 

مقطع کاردانی جذب دانشجو کردیم. در حالی 

که رشته های متناظر در مقطع کارشناسی در سایر 

دانشگاه ها وجود داشته است. 

- پهنه بندی استان بر اساس نیاز به متخصصین 

به چه شکل است، چگونگی آمایش رشته های 

تحصیلی مورد نیاز در دانشگاه فنی و حرفه ای 

استان بوشهر را توضیح بفرمایید؟ 

اکبر منصوری نسب رئیس دانشگاه فنی و حرفه 

ای استان بوشهر: در استان سه مولفه مهم در 

کشاورزی  مولفه  کرانه ای،  مولفه  داریم.  نظر 

رشته های  آمایش  در  استان  صنعتی  مولفه  و 

كه  طور  آن  متاسفانه  هستند.  مهم  تحصیلی 

انتظار مي رود ، آموزش عالي در استان در زمينه 

استفاده از ظرفيت هاي كرانه اي و بخش مرتبط 

با دريا موفق نبوده است . امروزه اقتصاد دريا 

بيشتر بر اساس شيوه هاي سنتي است و نياز 

است كه در آمايش رشته ها با همكاري آموزش 

این  با  گرفته شود.  نظر  در  اين مهم  پرورش  و 

کرانه ای که استان بوشهر دارد ما بهره ای از دریا 

نمی بریم. آنچه که در حال حاضر بهره می بریم بر 

اساس شیوه های سننتی است. سهم اقتصاد دریا 

در تولید ناخالص ملی بسیار ناچیز است. و این 

آسیب زاست. بنظر می رسد ایجاد رشته هایی که 

متناسب با اقتصاد دریا باشد ضروری است. نیاز 

دیگر توسعه صنعت است. در دانشگاه کنگان ما 

بحث اشتغال و کارآفرینی بر اساس نیاز صنعت 

را دنبال کردیم. 5 رشته در دانشگاه کنگان ایجاد 

کردیم که متناسب با نیاز صنایع جنوب استان 

رشته هایی  دنبال  به  هم  آینده  در  است.  بوده 

را  استان  در صنایع  تبدیلی  که صنایع  هستیم 

دنبال کند. 

اسمارت های  اساس  بر  کارآفرینی  مسیرهای 

ماه  دی  در  می کنیم.  دنبال  نیز  را  هوشمند 

سالجاری آمایش رشته ها را خواهیم داشت که 

دو رشته جدید بر اساس کارآفرینی دیجیتال و 

سیاست گذاری  کرد.  خواهیم  دایر  را  هوشمند 

رشته ها بر اساس مولد بودن، کارآفرینی و ایجاد 

ثروت است. 

دایر  رشته های  از  دختر  دانشجویان  -استقبال 

در دانشکده فنی و حرفه ای الزهرا)س( چگونه 

چه  به  فارغ التحصیلان  اشتغال  میزان  است؟ 

میزان است؟ 

زهرا حاجیانی رئیس دانشکده فنی و حرفه ای 

دختران بوشهر: دانشکده فنی و حرفه ای دختران 

بوشهر 13 کد رشته داریم. که 7 رشته کاردانی و 

6 رشته کارشناسی هستند. درصد زیادی از این 

رشته ها گروه هنر هستند. در حال حاضر ما رشته 

و  شیمیایی  صنایع  گرافیک،  دوخت،  طراحی 

کامپیوتر و معماری و گرافیک و نرم افزار کامپیوتر 

را داریم. اگر بخواهیم به بازار کار و کارآفرینی نگاه 

کنیم ، بیشترین امتیازمان در همین رشته های 

هنری است. رشته های فنی و مهندسی خیلی 

وابسته به صنعت هستند ولی رشته های هنری 

مثل طراحی و دوخت 100 درصد اشتغال دارند. 

جالب اینجاست که این اشتغال دولتی نیست. 

خوبی  جایگاه  هنری  رشته های  گذشته  در 

نداشتند. اما در حال حاضر بیشترین داوطلبین 

در رشته های هنری هستند. به گونه ای که هنوز 

آزمونی  بصورت  و  است  برقرار  ورودی  آزمون 

دانشجو جذب می کنیم. اشتغال این رشته ها هم 

متناسب با رشته های تحصیلی شان است. مثلا 

گان  و  ماسک  تولید  ما  کرونا  دوران  در همین 

قالب  در  دوخت  و  طراحی  بچه های  که  داریم 

کارآموزی بصورت رایگان تولید می کنند و ما هم 

در اختیار ستاد کرونا قرار می دهیم. دانشجویان 

دانشگاه فنی و حرفه ای چون بصورت کارگاهی 

فعالیت می کنند درک دقیق تری از موضوع دارند. 

- وضعیت ارائه خدمات به دانشجویان چگونه 

است؟

زهرا حاجیانی رئیس دانشکده فنی و حرفه ای 

دختران بوشهر: 45 درصد از دانشجویانمان غیر 

بومی هستند. از سراسر کشور دانشجو داریم. به 

واسطه اینکه دانشگاه دولتی هستیم از سراسر 

کشور دانشجو داریم. در دانشکده دختران سه 

خوابگاه داریم. ظرفیتی بالغ بر 450 دانشجو را 

می پذیرد. در دانشکده الزهرا)س( از ترم یک تا 4 

خوابگاه در اختیارشان قرار می گیرد و خوابگاه های 

رفاه  زیر مجموعه صندوق  و  دولتی هستند  ما 

هستند، با همان هزینه ای که صندوق رفاه وزارت 

علوم تعیین می کند اداره می شود. غذا، تلویزیون 

در  کارگاهی  تجهیزات  و  اینترنت  و  نمازخانه  و 

قرار  دانشجویان  اختیار  در  ها  خوابگاه  جوار 

می گیرد. سعی بر این است که خدمات رفاهی 

متناسب با نیاز دانشجویان تامین شود. در زمینه 

کارگاه ها هم باید گفت تمام تلاش خود را صرف 

تامین و تجهیز کارگاه ها می کنیم. تا در آموزش 

برای دانشجویان حداکثرها را تامین کنیم. تقریبا 

این امکان را برای دانشجویان ایجاد کردیم که 

حتی در خوابگاه هم بتوانند فعالیت کنند. 

و  فنی  دانشگاه  رئیس  نسب  منصوری  اکبر   

نشود  فراموش  البته  بوشهر:  استان  ای  حرفه 

با توجه به شرایط موجود بخاطر بیماری کرونا 

آموزش در حال حاضر بصورت الکترونیک است. 

از دانشگاه هاي برتر  دانشگاه فني و حرفه اي 

در زمينه آموزش هاي الكترونيكي بوده است، و 

دانشگاه فني و حرفه اي استان بوشهر جز استان 

هاي برتر در اين زمينه بوده است. از سال 1397  

با تدبير و مساعدت رياست دانشگاه فني و حرفه 

اي كشور ، پروژه هاي عمراني حسب نياز استان، 

فعال شد خوابگاه با ظرفيت 250نفري تا پايان 

سال به بهره برداري مي رسد و كانون خلاقيت 

و شكوفايي در سال اينده افتتاح خواهد شد. 

و  فنی  دانشگاه  مهارت ها  سایر  آموزش  -در 

حرفه ای چگونه فعالیت می کند؟ دانشگاه فنی و 

حرفه ای با صنعت و سایر مراکز کارآفرینی چگونه 

ارتباطی دارد؟ 

اکبر منصوری نسب رئیس دانشگاه فنی و حرفه 

صنعت  با  ارتباط  بحث  در  بوشهر:  استان  ای 

که  دانشگاه  کارآفرینی  مرکز  بنام  داریم  بخشی 

منطقه  با  تفاهم نامه هایی  است.  بوده  موفق 

ویژه انرژی پارس داریم. که در سطح ملی است. 

کارآموزی  آن  کمترین  که  داشت  خوبی  آثار 

بود.  گاز  و  نفت  صنایع  در  دانشجویانمان 

تحصیل در صنعت موثر بود. استقرار دانشگاه 

کنگان می تواند به این ارتباط میان دانشگاه فنی 

و حرفه ای و صنعت کمک کند. در استان بوشهر 

با مرکز رشد و پارک علم و فن آوری تفاهم نامه 

داریم که ماحصل این تفاهم نامه ایجاد هشت 

تیم هسته نوآور شد. در حال حاضر سه هسته 

به شرکت تبدیل شدند و یکی از این شرکتها در 

منطقه ویژه اقتصادی بوشهر مستقر شده است. 

با شرکت شهرک های صنعتی استان و با اداره کار 

و امور اجتماعی استان تفاهم نامه داریم. 

در هفته پژوهش که در پیش روست یک تفاهم 

نامه با بنیاد نخبگان منعقد خواهیم کرد. نخبگان 

مهارتی ما به بنیاد نخبگان معرفی خواهند شد. 

اما در زمینه ارتباط دانشگاه ها با صنایع در کشور 

مشکلی که وجود دارد فقر اسناد بالادستی است. 

در اسناد بالادستی الزامی برای همکاری صنایع با 

دانشگاه وجود ندارد. این در سطح کلان است. 

به همین خاطر این تفاهم نامه ها منجر به نتیجه 

مطلوب نمی شود. این ارتباط باید الزام آور شود. 

به  مهارت ها  سایر  آموزش  خصوص  در 

زبان  به  كافي  توجه  گفت،  باید  دانشجویان 

بين المللي در دانشگاه همراه با مهارت اموزي 

توجه  ان  با  الزام  يك  عنوان  به  بايست  مي 

دانشگاه های  دانش آموختگان  متاسفانه  شود. 

کشور مشکل عمده در زبان بین المللی دارند به 

تاثیرگذاری خود  همین علت نمی توانند شعاع 

را وسعت ببخشند. اگر بخواهیم یک دانشجوی 

مهارتی مطلوب داشته باشیم الزام آور است که 

هوشمند  افزار  نرم  فرابگیرد.  را  بین المللی  زبان 

بداند. من این راقبول دارم که زبان بین المللی 

در سیستم مهارتی و آموزشی باید بیشتر تقویت 

شود. در بحث نرم افزاری مشکل خاصی نداریم 

و تلفیقی از نرم افزارها را آموزش می دهیم. 

زهرا حاجیانی رئیس دانشکده فنی و حرفه ای 

دختران بوشهر: ما دوره های آزاد مهارت آموزی 

داریم که از سال گذشته تا کنون فعال شد. در 

زمینه آموزش همین نرم افزارها فعالیت کردیم. 

ما  که  بود  مطلوب  جهت  این  از  دوره ها  این 

کارگاه های آماده برای آموزش داریم. 

 - استقبال از این دوره های آموزشی چطور بود؟

زهرا حاجیانی رئیس دانشکده فنی و حرفه ای 

دختران بوشهر: خیلی خوب بود، مجبور شدیم 

تقسیم کنیم  در سه بازه زمانی متفاوت برگزار 

کنیم. تا جوابگوی داوطلبین باشیم. تا زمانی که 

در کشور دانشگاه ها نگاه شان به بودجه دولتی 

دانشگاهی  کند.  عمل  موفق  نمی تواند  است 

موفق است که بتواند از محل دانشی که تولید 

میکنند ثروت تولید کند. یعنی تولید علم را به 

ثروت و سرمایه تبدیل کند. استقلال دانشگاه به 

بودجه خیلی مهم است. 

سایر  و  هنری  و  فرهنگی  فعالیت های   -

و  فنی  دانشگاه  در  دانشجویی  فعالیت های 

حرفه ای چگونه است؟

و  فنی  دانشگاه  رئیس  نسب  منصوری  اکبر 

حرفه ای استان بوشهر: يكي از اتفاقات خوب 

استان،  اي  حرفه  و  فني  دانشگاه  در  موثر  و 

وجود تشكل هاي دانشجويي بسيج و انجمن 

اسلامي است كه تشكل انجمن اخيرا مجوز آن 

گرفتيم و انصافا هر دو تشكل در ايجاد نشاط 

، اجتماعي و فرهنكي موثر هستند و  سياسي 

فضا را از حالت ايستايي و خمودگي خارج مي 

كنند. دانشگاه فنی و حرفه ای استان بوشهر از 

در  می کند.  حمایت  اندیشی  آزاد  کرسی های 

باشد  نقد  و  گفتگو  بایست  می  موضوعی  هر 

قالب جشنواره های  در  شود.  پویایی  باعث  تا 

فرهنگی هم آثار خوبی ارائه می کنیم. در حال 

در 50 هستیم   50 میزبان جشنواره  حاضر هم 

حوزه  معاون  است.  ورزشی  جشنواره  یک  که 

بوشهر  استان  به  دانشجویی کشور  و  فرهنگی 

محول کرده است که تا پایان نیسمال تحصیلی 

دانشگاه  پورتال  تارنمای  از  آن  دقیق  زمان  که 

به  توجه  با  بوشهر  استان  ای  حرفه  و  فنی 

شرایط حاکم بر کشور اطلاع رسانی خواهد شد 

اختتامیه آن برگزار می شود. این جشنواره برای 

کمک  هم  ما  ورزشی  زیرساخت های  تکمیل 

خواهد کرد.  

پیشنهاد افزایش پلکانی حقوق سال آینده کارگران

دریافتی کارگر 
باید ۹ میلیون تومان باشد

 
یک مقام مسئول کارگری پیشنهاد کرد حداقل دستمزد 

سال آینده کارگران در شورای عالی کار به شکل پلکانی و 

با درنظر گرفتن معوقات مزدی سالهای قبل تعیین شود 

تا از این طریق بخشی از هزینه های زندگی کارگران 

جبران شود.فتح اله بیات در گفت و گو با ایسنا، عدم 

اجرای ماده ۴۱ قانون کار را یکی از مشکلات اساسی 

به  تعیین دستمزد کارگران دانست و گفت: معتقدم 

نداریم  دستمزد  تعیین  برای  مشکلی  قانونی  لحاظ 

و ماده ۴۱ قانون کار به صراحت مبنا و ملاک تعیین 

حداقل مزد کارگران را که بر پایه نرخ تورم بانک مرکزی 

است  کرده  مشخص  است،  خانوار  معیشت  سبد  و 

منتها بحث این است که ماده ۴۱ اجرا نمی شود و نرخ 

تورم مطابق آنچه که از سوی مراجع رسمی اعلام می 

شود، مدنظر قرار نمی گیرد.وی ادامه داد: در مورد سبد 

معیشت هم می بینیم کمیته دستمزد شورای عالی کار 

همه ساله رقم هزینه ماهانه سبد معیشت کارگران را 

پس از جلسات متعدد بررسی، اعلام می کند ولی هنگام 

تعیین مزد فاصله زیادی بین دستمزد مصوب با هزینه 

سبد معاش خانوار کارگری وجود دارد. رقم سبد هزینه 

خانوار ۵ میلیون تومان تعیین می شود ولی حقوق 

به تصویب می  تومان  و ۸۰۰ هزار  میلیون  دو  کارگر 

رسد.رئیس اتحادیه کارگران قراردادی و پیمانی با تاکید 

اخیر  سالهای  کارگران طی  دستمزد  ماندگی  عقب  بر 

خاطرنشان کرد: در طول سالهای گذشته به دلیل فاصله 

بین سبد معیشت و نرخ تورم، دستمزد کارگران با عقب 

افتادگی مواجه شده و قدرت خرید کارگران به تدریج 

کاهش یافته است. بارها اعلام کرده ایم که این عقب 

افتادگی به شکل پلکانی و ظرف ۵ تا ۱۰ سال جبران شود 

تا بخشی از هزینه های زندگی کارگران کاهش یابد.به 

باید ۹ میلیون  امروز دریافتی یک کارگر  بیات  گفته 

تومان باشد ولی روی سه میلیون تومان مانده است 

و به دلیل مباحثی همچون عدم توان کارفرمایان یا 

ریزش نیروهای کار، قدرت خرید خانوارهای کارگری 

افزایش پیدا نمی کند.

پلکانی شدن  نحوه  درباره  کارگری  مسئول  مقام  این 

دستمزد عقب افتاده کارگران، گفت: هر درصدی که هر 

ساله برای افزایش حداقل مزد در شورای عالی کار در 

نظر گرفته و تصویب می شود، ۵ تا ۱۰ درصد دیگر به 

آن اضافه کنند تا عقب ماندگی مزدی جبران شود؛ یعنی 

اگر فرضا قرار است افزایش حداقل دستمزد ۲۵ درصد 

تصویب شود، ۵ درصد دیگر از معوقات سالهای قبل 

روی آن اضافه و ۳۵ درصد شود تا از این طریق بتوانیم 

هر سال درصدی از عقب افتادگی دستمزد کارگران را 

جبران کنیم و بخشی از هزینه های معیشت خانوارهای 

کارگری را کاهش دهیم.

..................................................................................

تحلیل بازار طلا و سکه در هفته ای که گذشت

خیز دوباره سکه و طلا برای افزایش 

قیمت
 

نایب رئیس دوم اتحادیه طلا و جواهر تهران ضمن 

و  جهانی  طلای  قیمت  دلاری   ۵۰ نوسانات  به  اشاره 

همچنین افزایش مجدد نرخ ارز، از روند صعودی مجدد 

قیمت سکه و طلا در کشور خبر داد.

رابطه  در  ایسنا،  با  گفت وگو  در  کشتی آرای  محمد 

با وضعیت یک هفته اخیر تحولات بازار سکه و طلا 

دلیل  به  تهران  صفی  واحدهای  تعطیلی  علیرغم 

جلوگیری از گسترش شیوع ویروس کرونا، اظهار کرد: 

از اواسط هفته به بعد، قیمت اونس جهانی افزایش 

به نسبت شدیدی پیدا کرد. قیمت هر اونس جهانی 

بطور متوسط در طول یک هفته اخیر از ۱۰ دلار تا ۶۰ 

دلار رو به افزایش رفت. علاوه براین صحبت هایی که 

در هفته اخیر در محافل سیاسی صورت گرفت، منجر 

به تغییراتی در نرخ ارز شد.نایب رئیس اتحادیه طلا و 

جواهر ادامه داد: به طور کلی درحالی که هفته پیش تر 

و در حقیقت در ۱۰ روز ابتدایی تعطیلات، قیمت سکه و 

طلا از ثبات نسبی برخوردار بود اما باتوجه به افزایش 

قیمت طلای جهانی و نرخ ارز در داخل، قیمت سکه و 

طلا طی سه-چهار روز اخیر روند صعودی به خود گرفت 

و سبب افزایش حدود یک میلیون و ۴۰۰ هزار تومانی 

قیمت سکه شد. به همین ترتیب، افزایش دو عامل 

نرخ ارز و اونس جهانی، افزایش ۱۰۵ هزار تومانی هر 

گرم طلای ۱۸ عیار را در مجموع در سه روز پایانی هفته 

به دنبال داشته است.وی خاطرنشان کرد: درست است 

که باتوجه به تعطیلات بازار و واحدها طی دو هفته 

اخیر، معاملات به حداقل رسید اما در برخی شهرها و 

شهرستان ها با توجه به وضعیت نارنجی شیوع این 

ویروس، واحدهای صنفی بدون محدودیت مشغول به 

کار بودند. به انضمام اینکه در خود تهران نیز علیرغم 

مابین  معاملات  اتاق  اما  صنفی  واحدهای  تعطیلی 

به  که  گرفته  دادوستدها صورت  و  اشخاص حرفه ای 

نوعی به جهت تعیین قیمت ها نیز بوده است.این مقام 

صنفی ضمن اشاره مجدد به اینکه در مجموع در ۱۰ 

روز ابتدایی تعطیلات، قیمت ها روند کاهشی و سیری 

به  باتوجه  پایانی  روز  سه-چهار  در  اما  داشت  نزولی 

افزایش نرخ ارز و قیمت طلای جهانی، روند تغییر کرد، 

گفت: در حالی که در ابتدای هفته قیمت هر قطعه سکه 

تمام بهار طرح جدید تا ۱۰ میلیون و ۸۰۰ هزار تومان 

کاهش یافته بود، در آخر هفته قیمت آن با افزایش 

یک میلیون و ۴۰۰ هزار تومانی به ۱۲ میلیون و ۲۰۰ هزار 

تومان رسید. سکه تمام طرح قدیم نیز از ۱۰ میلیون 

و ۵۰۰ هزار تومان با افزایش ۷۰۰ هزار تومانی به  ۱۱ 

میلیون و ۲۰۰ هزار تومان رسید. در حال حاضر حباب 

سکه نیز برای هر قطعه سکه که تا ۷۵۰ هزار تومان نیز 

کاهش یافته بود، اکنون با توجه به اینکه تقاضا برای 

سکه در روزهای پایانی هفته ایجاد شد، در محدوده 

یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان است.

پیام عسلویه | بیماری کرونا  ویروس علاوه بر سبک زندگی افراد همه مسائل را دستخوش تغییرات عمده ای قرار داده است. ورزش، فرهنگ، هنر و حتی 

آموزش را متحول کرده است. آموزش و پرورش و آموزش عالی از آن مجموعه هایی است که تماما تحت الشعاع این پدیده نوظهور قرار گرفته است. اما 

نکته قابل تامل تامین زیرساخت ها و انطباق با شرایط و ادامه روند فعالیت و حتی روبه رشد برخی از دانشگاه هاست. دانشگاه فنی و حرفه ای استان 

بوشهر در سالجاری علاوه بر اینکه به آموزش دانشجویان ادامه داده، رشد چشمگیری در پذیرش دانشجوی جدید نیز داشته است. دانشگاه فنی و 

حرفه ای استان بوشهر مرکز مهارت آموزی و بستر ایجاد اشتغال پایدار برای جوانانی است که با امید به آینده به این مرکز آموزش عالی پای می گذارند. 

این مرکز آموزش عالی در استان در دهه سوم عمر خود توسعه و کیفیت افزایی را تجربه می کند. پیام عسلویه به بهانه نامگذاری ایام پیش رو بعنوان هفته 

پژوهش گفتگویی با دکتر اکبر منصوری نسب رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان بوشهر و خانم مهندس زهرا حاجیانی رئیس آموزشکده 

فنی و حرفه ای دختران الزهراء)س( بوشهر پیرامون این دانشگاه در استان بوشهر انجام داده که در ادامه می خوانید: 

در گفتگو با رئیس دانشگاه فنی و حرفه ای استان بوشهر و رئیس آموزشکده فنی و حرفه ای دختران الزهراء )س( بوشهر از  مطرح شد :

 آموزش عالي در استان در زمينه استفاده 
از ظرفيت هاي كرانه اي موفق نبوده است
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دانشجویان دانشگاه علم را از علم می  آموزند و تقوا 

را از متقی

۸ فروردین ۱۳۴۲ | روزنامه اطلاعات

تهیه صورتی از مشخصات اتومبیل ها در وزارت اقتصاد تا 

اواخر وقت امروز ادامه داشت. در این لیست در مقابل 

اسم هر اتومبیل قیمت، وزن، میزان حقوق گمرکی و سود 

بازرگانی آن ذکر می گردد تا در موقع ورود هر نوع اتومبیل 

و یا مراجعه اشخاص، گمرک خانه ها بتوانند میزان حقوق 

گمرکی و سود بازرگانی اتومبیل را معین کنند.

 تاکنون اتومبیل هایی که به ایران وارد می شد سه دسته 

که  سیلندر  چهار  کوچک  اتومبیل های  اول  دسته  بود. 

تا ۷۵۰ کیلو وزن داشت مثل دفین و  حداقل بین ۶۰۰ 

فولکس واگن و حداکثر مثل بنز وولگا که در حدود هزار 

تا هزار و دویست کیلو وزن دارند. در مقایسه بین سود 

بازرگانی جدید با قدیم، بر قیمت این اتومبیل ها حداقل 

۲ هزار تومان اضافه می شود. مثلًا فولکس واگن که سابقاً 

رویهم رفته بین چهار و نیم تا ۵ هزار تومان حقوق گمرکی 

و سود بازرگانی می پرداخت، اکنون نزدیک ۷ هزار تومان 

خواهد پرداخت.

دسته دوم اتومبیل های شش سیلندر می باشند که این 

اتومبیل ها هم حداقل ۱۲۰۰ کیلو وزن دارند و اگر قیمت 

وارده به بندر بیش از ۲۰ هزار تومان باشد، حداقل هشت  

هزار تومان و اگر از ۲۰ هزار تومان کمتر قیمت داشته باشد 

در حدود ۵ هزار تومان بر قیمت آن افزوده خواهد شد.

 دسته سوم اتومبیل های هشت سیلندر بزرگ و سنگین 

مثل بیوک و کادیلاک و نظایر آن می باشد که در حدود ۲ 

هزار کیلو وزن آن است. 

مثلًا بیوک قریب دوهزار کیلو وزن دارد و قیمت وارده به 

بندر آن هم حداقل از ۳۰ هزار تومان بیشتر است. در این 

بود  از صد هزار تومان کمتر نخواهد  صورت قیمت آن 

و نسبت به سود بازرگانی قبلی حداقل ۴۵ هزار تومان 

قیمت  از  تومان  از ۷۰ هزار  بیش  و  گران تر خواهد شد 

عاید  بازرگانی  سود  و  گمرکی  حقوق  طریق  از  اتومبیل 

دولت می شود. ارقام فوق حداقل قیمت اتومبیل هشت 

سیلندر و عایدی دولت از آن می باشد. با این ترتیب باید 

گفت که با اجرای مقررات جدید واردات افزایش قیمت 

اتومبیل های کوچک کم و اتومبیل های بزرگ خیلی زیاد 

خواهد بود و اصولا اتومبیل های نو با قیمت تمام شده 

گرانتری توسط نمایندگی های فروش آن ها عرضه خواهد 

شد.

لباس دانش آموزان متحدالشکل می شود

به منظور متحدالشکل نمودن لباس 

کشور  دبیرستان های  دانش آموزان 

طرف  از  زیر  شرح  به  بخشنامه ای 

وزارت فرهنگ صادر و به کلیه ادارات 

ابلاغ  شهرستان  و  استان  فرهنگ 

گردیده است:

که  است  این  بر  وزارت  مقام  نظر   

پسران  دبیرستان های  دانش آموزان 

کشور به لباس های متحدالشکل که 

هر دبیرستان دارای رنگ مشخصی 

برای خود خواهد بود ملبس گردند.

تمام  برای  که  لباسی  فورم   

کشور  دبیرستان های  دانش آموزان 

عبارت  شده  گرفته  نظر  در  یکسان 

از شلوار و کت جلوگرد - سه تکمه- 

از رو می باشد که روی جیب  جیب 

آرم  سینه  چپ  سمت  کوچک 

دبیرستان نصب خواهد  مخصوص 

شد ولی انتخاب رنگ خاص برای هر 

دبیرستان با نظر و تصویب اعضای 

و  مدرسه  و  خانه  همکاری  انجمن 

اولیاء دبیرستان خواهد بود.

 در اجرای نظر مقام وزارت خواهشمند 

آن  دبیرستان های  روساء  به  است 

حوزه دستور فرمایید پس از مذاکره 

همکاری  انجمن  با  لازم  مشورت  و 

صورت جلسه  طبق  مدرسه  و  خانه 

انتخاب  به  نسبت  انجمن  مصوب 

دانش آموزان  لباس  پارچه  رنگ 

دبیرستان خود اقدام و از هم اکنون 

را  مراتب  است  باقی  فرصت  که 

جهت اجرا به دانش آموزان و اولیاء 

آنان ابلاغ نمایند.

خواهند  توجه  است  بدیهی   

آن  دبیرستان های  در  که  داشت 

از  پارچه هایی  انتخاب  از  حوزه 

به  تحمیل  همچنین  و  خاص  نوع 

افراد  بخصوص  دانش آموزان  اولیاء 

گردد  خودداری  مطلقاً  بی بضاعت 

بر  و به آنان یادآور شوند که علاوه 

الزامی  پارچه  رنگ  انتخاب  فورم، 

بوده و نوع پارچه اختیاری می باشد 

تا به این ترتیب هر طبقه در حدود 

لباس  بتوانند  مالی خود  استطاعت 

تهیه  را  خود  فرزندان  تحصیلی 

نمایند.

سکه بهار آزادی ۱۵۰۰ تومان شد

طلا  مسکوک  انواع  نرخ  امسال 

سال های  به  نسبت  عید  شب  در 

این  علت  نکرد،  تغییری  گذشته 

گذشته  سال های  برخلاف  که  بود 

بجای  دادند  ترجیح  عیدی دهندگان 

دادن سکه های طلا از اسکناس های 

در  کند.  استفاده  درشت  و  ریز 

عمده  قسمت  گذشته  سال های 

طاغوتیان  بوسیله  طلا  سکه های 

خریداری می شد، ولی امسال با فرار 

این گروه بازار سکه بی رونق ماند.

 قیمت انواع مسکوک در بازار تهران 

به شرح زیر بود:

 ربع پهلوی           ۳۰۰ تومان

نیم پهلوی             ۶۰۰ تومان

یک پهلوی           ۱۳۰۰ تومان

دو و نیم پهلوی      ۳۱۰۰ تومان

پنج پهلوی            ۶۲۰۰ تومان

ده پهلوی              ۱۵۰۰۰ تومان

یک بهار آزادی        ۱۵۰۰ تومان

 

ضمنا خبرنگار اقتصادی کیهان کسب 

بازار  حاضر  حال  در  که  کرد  اطلاع 

سال های  برخلاف  طلا  مسکوکات 

این  همچنان  و  نکرده  تغییری  قبل 

قیمت ها بر قوت خود باقی است.

 از سوی دیگر قیمت طلا در بازارهای 

آن  میزان  و  یافت  کاهش  جهانی 

لندن  بازار  در  است.  شدید  بسیار 

دلار   ۵/۵۴۱ اونس  هر  طلا  دیروز 

معامله شد که نسبت به روز قبل ۲۴ 

دلار کاهش نشان می دهد.

با افزایش روزافزون هزینه های جاری و قیمت تمام شده 

و  »رنو«  اتومبیل های  سازنده  »سایپا«  شرکت  محصولات 

»ژیان«، طی دو هفته آینده ساخت اتومبیل »ژیان« متوقف 

می شود و قیمت اتومبیل »رنو« نیز افزایش می یابد.

»صدرائی« رئیس هیات مدیره و مدیرعامل شرکت »سایپا« که 

با »اطلاعات« گفت وگو می کرد، ضمن اعلام این خبر در توجیه 

اقدامات شرکت گفت: تولیدات ما در شرایط فعلی مقرون به 

صرفه نیست و کارخانه متحمل ضرر و زبان می شود. متجاوز 

از صد منبع داخلی کالاهای مورد نیاز ما را تامین می کنند و 

اکثر این سازندگان طی همین ماه قیمت هایشان را تا ۳۰ 

درصد افزایش داده اند که طبیعی است روی قیمت تمام شده 

ما اثر می گذارد. مساله دستمزد ها نیز مزید بر علت شده است 

و ما سرگرم جمع آوری مدارک و تهیه بیلان آزمایشی یک 

ماهه هستیم تا میزان دقیق ضرر و زیان را مشخص کنیم.

 صدرایی افزود: ظاهرا تا به حال کسی به سراغ ما نیامده 

است تا از چگونگی قیمت تمام شده محصولاتمان آگاهی 

یابد. در مورد واحد ایران ناسیونال نیز که اخیرا قیمت پیکان 

را افزایش داد از طرف سازمان بررسی قیمت ها هیچ اقدام 

و بررسی به عمل نیامد و در بیشتر سازمان ها و شرکت های 

تولیدی نیز همین وضع وجود دارد.

 افزایش تولید

تولیدات  تولید گفت:   مدیرعامل »سایپا« در مورد میزان 

امسال ما در مقایسه با سال گذشته افزایش یافته است. در 

سال گشته تولد »رنو« و »ژیان« به طور متوسط در روز حدود 

۶۵ تا ۷۰ دستگاه بود اما امسال به حدود ۱۰۰ تا ۱۱۰ دستگاه 

رسیده است. قیمت »رنو« در گذشته به دلایل زیاد همطراز و 

شاید هم بیشتر از پیکان بود. ما سرگرم بررسی برای افزایش 

قیمت این نوع اتومبیل هستیم و اگر بخواهیم تنها ضرر و 

زیان را جبران کنیم و قیمت ها را سر بسر بگیریم باید بین ۸ 

هزار تا ۸۵۰۰ تومان به قیمت اضافه کنیم.

 لازم به یادآوری است که قیمت هر دستگاه »رنو« در حال 

حاضر ۴۷ هزار و ۵۰۰ تومان است.

 صدرائی در مورد اتومبیل »ژیان« گفت: ضرر و زیان »ژیان« 

بسیار بالا است و قیمت وسایل آن نیز در فرانسه روز بروز 

افزایش می یابد. ما تا دو هفته دیگر ساخت ژیان را متوقف 

می کنیم تا بر اساس همین گروه متحرکه ماشین ساده تری 

بسازیم و خلأ ناشی از کمبود ماشین ارزان قیمت را پر کنیم.

 هم اکنون در فرانسه قطعات مورد نیاز را نزدیک ۳۰ درصد 

می خواهند بالا ببرند و ما مطلقا قادر نخواهیم بود من بعد 

ژیان را با قیمت فعلی ـ ۲۷ هزار و ۸۰۰ تومان ـ به مصرف 

کننده داخلی عرضه کنیم.

 قیمت تمام شده

 مدیرعامل »سایپا« افزود: سرویس ژیان و یدکی آن تا ده 

سال از سوی شرکت تامین خواهد شد. ما سعی می کنیم با 

حفظ همین گره متحرکه و با تغییرات اساسی اتومبیلی تولید 

کنیم که قیمت تمام شده اش پایین باشد. مساله سود برای 

ما مطرح نیست. در شرایط فعلی تنها هدف ما جلوگیری از 

ضرر و زیان کارخانه و در عین حال پاسخگویی به نیاز جامعه 

از نظر ماشین ارزان قیمت است. صدرائی در پاسخ این سوال 

که چرا از اعتبارات و کمک های دولت استفاده نمی کنید، گفت: 

تا به حال مقدار ناچیزی از اعتبارات دولت استفاده کرده ایم 

اما وقتی ما به »سایپا« آمدیم حتی این شرکت سرمایه در 

گردش نداشت.

ساختژیانمتوقفمیشود

در اواسط ماه دسامبر، ناگهان بیماری وبا که در موقع 

پایتخت  در  بود،  رسیده  قم  تا  تهران  به  ما  بازگشت 

پزشک  »تولوزان«  دکتر  گزارشات  طبق  یافت.  شیوع 

فرانسوی ناصرالدین شاه، تلفات وبا در آغاز کار، نسبتاً 

کم و ناچیز بود و بیشتر در میان طبقات پایین مردم 

شایع بود. ولی متأسفانه اطبا و حکیم باشی های ایرانی 

که روش معالجهٔ وبا را بدرستی نمی دانند به مرگ ومیر 

بیشتر کمک می کنند و غالباً با روش نادرستی، بیماران 

را درمان می کنند که منجر به مرگ آنها می شود. و در 

آن لحظات بحرانی مرگ، از دست چند پزشک خارجی 

نیز که در تهران اقامت دارند، کاری ساخته نیست، در 

میان این پزشکان خارجی، یک طبيب آلمانی به نام 

دکتر »بیمزن شتين« وجود دارد که سال ها در عثمانی 

اقامت داشته و در استانبول طبابت می کرد و بعدها 

به استخدام دولت عثمانی درمی آید و پزشک قرنطینهٔ 

در  مرزی می شود و حالا هم پزشک سفارت عثمانی 

تهران است. علاوه بر این پزشک، چند نفر دیگر هم بر 

کلنی آلمانیان مقیم تهران افزوده شده بود، از جملهٔ آنها 

دو افسر اتریشی، »گاستیگر« و »رابنشتین« هستند که 

با هزینهٔ خود از وین به تهران آمده و دولت ایران آنها را 

استخدام کرده است. 

هینریش، بروگش.سفری به دربار سلطان صاحبقران 

اطلاعات. انتشارات  تهران:  کردبچه.  مهندس  ترجمهٔ 
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متأسفانه اطبا و حکیم باشی های ایرانی 

به مرگ ومیر بیشتر کمک می کنند! 

افزایش قیمت نفت ایران رویدادی مهم محسوب می شود. از این جهت که جنبه و 

پتانسیل مقامات ایرانی را در برابر این موقعیت خاص نشان می دهد.

 آنها به جای آنکه این پول را صرف توسعه ایران کنند، صرف بریز و به پاش های کردند که 

یکی از این موارد در زیر می آید:

»به موازات جاری شدن سیل پول نفت به سوی ایران گروهی از ایرانیان آنچنان دچار 

احساس خوشبختی و رفاه شدند که دسته دسته رو به سوی کشورهای خارج نهادند. 

در جریان این حرکت که غیر از ثروتمندان بسیاری از افراد طبقه متوسط را نیز در بر می 

گرفت مستغلات بسیاری در اروپا و آمریکا توسط ایرانیها خریداری شد و این ماجرا بقدری 

گستردگی یافت که در سال 1976 موقع دیدار از شهر نیس در جنوب فرانسه آنچنان از 

مشاهده کثرت ایرانیها یکه خوردم که پیشنهاد کردم بهتر است خیابان گردشگاه انگلیسها 

در نیس را به گردشگاه ایرانیها تغییر نام دهند.«

منبع: فریدون هویدا، سقوط شاه، ترجمه: ح.ا. مهران، تهران، نشر اطلاعات، 1386، ص 101

چرا انگلیس با تاسیس راه آهن سراسری در ایران مخالف بود؟گرانی نفت و مستغلاتی که رجل ایرانی خریدند

 در طول تاریخ قاجار اگرچه برای دفعات متعددی سیاستمداران و زمامداران وقت 

درصدد برآمدند تا با تاسیس راه آهن سراسری ایران را از منظر حمل و نقل مدرن 

کنند؛ اما مخالفت دولت انگلیس هرگز اجازه این امر را به آنها نداد. چرایی این امر 

را باید در عبارات زیر جستجو کرد:»درسال 1912 میلادی )1291 شمسی( که در مجلس 

عوام انگلستان گفتگو بر سر راه آهن در مدت بیست سال تصدیق شد که هندوستان 

باید محاط باشد در یک حلقه جبال و صحاری که بدون تلفات زیاد قشون و پول غیر 

قابل عبور باشد. به حق یا باطل این بوده است سیاست تغییرناپذیر حکومت هند. در 

طول زیادترین قسمت یک قرن و از بیست و پنج سال به این طرف بزرگترین احزاب 

سیاسی این مملکت آن را قبول کرده اند. این سیاست هندوستان را از هر حمله ای 

حراست کرده و هیچ ملتی عبور از این منطقه ی حمایت شده را نیازموده است.«

منبع: جامی، گذشته چراغ راه آینده است، تهران، ققنوس، 1385، چاپ هشتم، ص 
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مرغ کیلویی ۹ تومان شد

مصرف انواع طیور در تهران روزانه به حدود ۱۰۰۰۰ افزایش 

یافته است. به طوری که افراد مطلع در امور مرغ و خروس 

اظهار می دارند طبق برآوردی که شده مصرف گوشت مرغ 

و خروس در تهران مرتباً رو به افزایش است و با آنکه تولید 

داخلی کم است ولی واردات جوجه و تخم مرغ خارجی کمبود 

مصرف را جبران می کند. در حال حاضر اکثر مصرف مرغ و 

خروس و سایر طیور تهران از شهرهای دیگر تامین می شود. 

شرکت تعاونی مرغداران از وزارت کشاورزی خواسته است تا 

با واردات جوجه اصیل از خارج، تولید داخلی را تقویت کند.

 شرکت تعاونی مرغداران طرحی برای تمرکز امور مربوط به 

تولید و مصرف مرغ و سایر طیور در تهران تنظیم کرده است 

که با اجرای این طرح امور مربوط به توزیع و کنترل مرغ ها و 

واسطه های موجود به صورت منظمی در خواهد آمد.

اکنون بهای انواع مرغ زنده خارجی در تهران کیلویی ۷۰ ریال 

و در شهرستان ها ۶۵ تا ۷۰ ریال و پرکنده ۹۰ تا ۹۵ ریال است. 

قیمت خروس زنده کیلویی ۵۵ تا ۶۳ ریال و خروس پرکنده 

۷۵ تا ۸۳ ریال است.

علم  های  یادداشت  هفتم  جلد  در 

بر  علم  اسدالله  ریاست  در خصوص 

با   همزمان   شیراز-  پهلوی-  دانشگاه 

بـه  مـربوط  مباحث  و  دربار  وزارت 

زیادی  مطالب  ها  دانشگاه  اداره 

آورده شده است. 

این  در  خــود  اقـدامات  از  علم 

فـراوانی  تمجید  و  تعریف  دانشگاه 

مختلف   های  بهانه   به   و  کند  مـی 

اقداماتش را در راستای ارتقای سطح 

وی  که  درحالی  نگارد.  می  دانشگاه 

یا   و  دانشگاهی  مدرک  گونه  هیچ 

و  نداشت  را  دانشگاه  در  کار  سابقه 

تنها به این دلیل این  پست  را  گرفته 

از  پـس  خواست  مـی  شاه  که  بود 

سرکوب  با  همراه  و  پرآشوب  دوران 

نخست وزیری او، دوره   ای  با تنش 

کمتر را آغاز نماید. 

دانشگاه  ریاست  بر  تکیه  با  علم 

خود  معاونت  به  را   متقی   امیر    ،

سـوابق  دارای  که  شخصی  برگزید. 

کـه  بود  شایع  و  بود  ناشایـست 

اسـباب عیش  و خوش گذرانی های 

علم را فراهم می کند. 

این  از   انتقاد  در  پاریزی  باستانی 

»رندهای   نویسد :  می  وضعیت 

 ، علم  اسدالله  بعدازآنکه  شیرازی، 

امیر  و  شد  شـیراز  دانشگاه  رئیس 

متقی ، معاون او،گفتـه بودنـد بایـد 

القــاب  بــر  را  دارالتقـوی  لقـب 

شـیراز افـزود کـه دانشجویان پهلوی 

و  آموزند  می   علم  از  را  علم  شیراز، 

تقوی را از متقی !«. 

•منبع

ابـراهیم  محمد   ، پاریزی  باستانی  

،  ماه و خورشید فلک ، قم  : خرم  ، 

1376، ص 269. 

قیمتاتومبیلافزایشمییابد

۲۹ اردیبهشت ۱۳۵۹ | روزنامه اطلاعات 

شیوخ آل مذکور حاکم محلی بوشهر به لحاظ روابط خوبی 

که با کریم خان زند داشتند توانستند قدرت سیاسی خود را 

در منطقه مستحکم و گسترش دهند.

با مرگ کریم خان زند به سال ۱۱۹۳ هـ ق / ۱۷۷۹ میلادی، 

فتنه و آشوب سراسر ایران فرا گرفت و تسلط و اقتدار ایران 

بر خلیج فارس و سواحل آن کاسته شد.

باقرخان تنگستانی پس از مرگ کریم از پادشاهی زکی خان 

طرفداری کرد. زکی خان زند پس از حدود صد روز که نیابت 

در  داشت  عهده  به  کریم خان  فرزندان  طرف  از  حکومت 

مسیر اصفهان در چادرش در قریه ی ایزدخواست با تپانچه 

کشته شد و صادق خان برادر کریم خان زمام امور را به دست 

گرفت.

باقرخان تنگستانی که از حامیان زکی خان بود به نواحی 

جنوب گریخت و جهت تسلط بر منطقه زمانی که شیخ 

ناصر آل مذکور در جده ی عربستان به سر می برد، تدارک 

حمله به بوشهر را دید و شبانه وارد این شهر شد و محله های 

کپرنشینی حومه ی شهر را به آتش کشید و بوشهر را تصرف 

کرد.در این زمان بود که شیخ ناصر از سفر عربستان بازگشت 

و با جمع آوری قبایل عرب توانست باقرخان و نیروهایش 

که ۱۲ روز بوشهر را در تصرف داشتند مجبور به ترک این شهر 

نماید.اما شیخ ناصر حاکم بوشهر به این عقب نشینی رضایت 

نداد و با درخواست و یاری گرفتن از خان بندر ریگ، گناوه، 

بردستان، عسلویه و دشتستان به باقرخان حمله کرد که در 

این تهاجم باقرخان به دست نیروهای بندر ریگی کشته شد.

ساکن  هوله ی  اعراب  و  بنی کعب  اعراب  رویداد  این  در 

بندر طاهری از باقرخان تنگستانی حمایت کرده و اعراب 

هوله ی عسلویه و خان و مردم بردستان از شیخ ناصر حاکم 

محلی بوشهر پشتیبانی می کردند.با این توصیف به این 

نتیجه می رسیم که نقش کلانتر و مردم ناحیه ی بردستان 

در منازعات و مبارزه با ستیزه گران و عوامل ناامنی منطقه ی 

کرانه ی جنوبی و شمالی خلیج فارس از بحرین در نبرد با 

بردستان،  لنگرگاه  در  پرتغالی ها  با  اشغال گر،  عثمانی های 

بیرون راندن محمود قلهاتی عمانی از جزیره ی قشم، یاری 

همراهی  و  بوشهر  اشغال  رفع  محلی جهت  حاکم  کردن 

کردن خالوحسین بردخونی و رئیس علی دلواری در بیرون 

راندن متجاوزان انگلیسی برجسته بوده و در حفظ امنیت و 

حراست از مرزهای آبی سرزمینمان شجاعانه به پا خواسته و 

مبارزه کرده اند.در عملیات بوشهر علیه باقرخان 1000نفرنیروی 

چریک ورزیده از بردستان شرکت کرده بودند .

۲ مرداد ۱۳۴۱ |  روزنامه اطلاعات 

اعلامیه زیر از طرف کمیته مرکزی امام منتشر شد: »بر 

اساس خبرهای رسیده گروهی خیانتکار و خیانت پیشه 

به  بانوان محترم شده  عنوان کمیته، مزاحم  تحت 

ایشان توهین می کنند. مامورین کمیته های انقلاب 

موظفند با کمال دقت مراقب باشند و چنین اعمالی 

را با نهایت شدت جلوگیری کنند. عاملین چنین اعمالی 

سریعاً و به شدت مجازات خواهند شد.«

 همزمان حجت الاسلام شهاب الدین اشراقی، داماد 

برای کیهان،  یادداشتی اختصاصی  امام خمینی در 

درباره حجاب نوشت: »خانم ها اگر چه بهتر است از 

این پوشش استفاده کنند، اما متعرض هیچکس به 

خاطر نداشتن حجاب نمی توان شد.«

 متن کامل یادداشت حجت الاسلام اشراقی به این 

شرح است: »در نهی از منکر مرتکب منکر دیگری نباید 

شد. با مهربانی و نصیحت باید توجه به بانوان محترم 

از احکام ضروری اسلام است.  داد که حجاب یکی 

بانوانی که برای آزادی، استقلال و جمهوری اسلامی 

در صف مبارزین همه جا دوش به دوش مردان مردانه 

مبارزه کردند، در این مورد هم چه خوب است جهاد 

با نفس که بزرگترین جهاد است، بنمایند. البته بانوان 

مسلمان از خودآرایی در کوچه و بازار و عریان بیرون 

رفتن و بدون حجاب اسلامی بپرهیزند. این نوعی 

کسب شرافت و افتخار است. ما نباید غرب زده باشیم 

و از مظاهر تمدن غرب تنها بی حجاب بودن را انتخاب 

نماییم. البته بانوان مسلمان همانگونه شایستگی و 

لیاقت نشان داده اند و به دنیا ثابت کرده اند که قدرت 

دخالت در امور اجتماعی و در سطح عالی فرهنگ 

مترقی بودن دارند، ما از این قشر مترقی که افتخار 

ما در این مبارزات انسانی و اسلامی بودند، خواهش 

می کنیم خشک گرا نبوده و تنها آزاده در این مسیر آزادی 

فکر کنند. شما همانگونه آزادی دارید، اما شخصیت 

و شرافت شما به حجاب اسلامی است. همینطور از 

آقایان و ملت مسلمان می خواهیم در این مسیر هم 

رشد خود را نشان دهند و هرگز خشونت و یا تندی و 

اهانت در نهی از منکر بکار نبرند. .«

مزاحمین بانوان مجازات می شوند

۱۹ اسفند ۱۳۵۷ | روزنامه اطلاعات 

نقشبردستاندردفاعوامنیتسواحلخلیجپارس

۸ بهمن ۱۳۴۲ | روزنامه کیهان

۷ فروردین ۱۳۵۸

ماجرای طنز ریاست اسدلله علم بر دانشگاه پهلوی
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سلیمی،  علیرضا  حجت الاسلام 

مجلس  رئیسه  هیات  عضو 

پیرامون  مجلس  طرح  درباره 

به  امانی  خودروی  ارائه 

نمایندگان توضیحاتی ارائه کرد.

سلیمی،  علیرضا  حجت الاسلام 

مجلس  رئیسه  هیات  عضو 

کرد:  اظهار  اسلامی،  شورای 

طرحی در مجلس در حال بررسی 

تصویب،  صورت  در  که  است 

دوره  انتهای  در  امانی  خودروی 

نمایندگی به مجلس عودت داده 

می شود.وی افزود: در این طرح 

دارد  وجود  عجیبی  مساله  یک 

عنوان  به  شود  اصلاح  باید  که 

مثال قید شده که اگر نماینده ای 

افتاده ای  دور  انتخابیه  حوزه 

کند. دریافت  خودرو  دو  دارد 

تصریح  سلیمی  حجت الاسلام 

کرد: دلیلی ندارد به یک نماینده 

بیت المال  محل  از  ماشین  دو 

ارائه شود. ماشین های خریداری 

به صورت  مجلس  توسط  شده 

ملت  وکلای  اختیار  در  امانی 

احمد  می گیرد.همچنین  قرار 

امیرآبادی فراهانی، عضو هیئت 

رئیسه مجلس گفت: این طرح 

آقای  توسط  پیش  مدت ها 

که  بود  شده  ارائه  ایزدخواه 

اکنون در دستور کار و بررسی قرار 

ندارد.»بر اساس این طرح، به هر 

نماینده متقاضی، یک خودروی 

صفر ایرانی صرفا جهت استفاده 

تعلق  نمایندگی  دوره  طول  در 

گرفته و خودرو در پایان دوره به 

مجلس عودت می شود.

به  خطاب  جمهوری  رییس 

همه مردم و مسئولان کشور در 

مسلح  نیروهای  و  قوه  سه  هر 

گفت: همه دست به دست هم 

و  امید  ایجاد  پی  در  و  بدهیم 

ثبات باشیم. برای حل مساله ای 

عجله نکنیم و هول نشویم.وی 

به  موفقیت  دولت  اگر  افزود: 

تقدیم  کاملا  را  آن  آورد  دست 

این  غصه  اصلا  و  می کند  شما 

را نخورید. این دولت مسائل و 

مشکلات را حل و تمام می کند 

دست  ما  کنید.  حل  شما  یا  و 

مردم  و  ما  ملت  به  که  آنانی 

می بوسیم.روحانی  کنند،  کمک 

تصریح کرد: بگذارید با حوصله، 

آنانی  دقت  و  خردورزی  تامل، 

که تجربه بیست و چندساله در 

و می دانند چکار  دارند  امر  این 

موفق  دیپلماسی  در  و  کنند 

بودند و آمریکا را بارها و بارها 

در این سه سال در سازمان ملل 

شکست دادند، کارشان را انجام 

دوازدهم  دولت  دهند.رییس 

واحد  هدف  همه  کرد:  اضافه 

می دانیم  البته  برادریم  و  داریم 

نیت  با  را  کاری  هر  قوه ای  هر 

خیر انجام می دهد و می خواهد 

با  اما  شود؛  انجام  کار  زودتر 

هماهنگ  و  کنیم  مشورت  هم 

باشیم. هم فکری کنیم و کارها را 

دقیق تر و پخته تر پیش ببریم و 

پیش خواهیم برد.

در  امید  فراکسیون  رییس 

مجلس  طرح  دهم،  مجلس 

مبنی بر خروج از پروتکل الحاقی 

بازگشت  به  منجر  عمل  در  را 

و  ملل  سازمان  تحریم های 

عبری  اتحاد  برای  دیگری  بهانه 

ایران  بر  فشار  برای  عربی  ـ 

در  عارف  محمدرضا  دانست. 

واکنش به تصویب قانون اقدام 

تحریم ها  لغو  برای  راهبردی 

آن  تایید  و  مجلس  سوی  از 

در  نگهبان  شورای  سوی  از 

 « نوشت:  خود  توئیتر  صفحه 

 طرح مجلس مبنی بر خروج از 

پروتکل الحاقی، شاید در ظاهر 

ابزاری در دست  به نیت ایجاد 

برای  ایران  خارجی  دیپلماسی 

فشار بر جامعه جهانی باشد ولی 

در عمل به بازگشت تحریم های 

سازمان ملل منجر خواهد شد و 

بهانه دیگری برای اتحاد عبری-

عربی برای فشار بر ایران خواهد 

بود. در شرایط سخت و پیچیده 

دارند  انتظار  مردم  ایران،  امروز 

مجلس بر روی حل چالش های 

منتظر  و  کند  تمرکز  اقتصادی 

مصوبات سنجیده مجلس برای 

حل درد و رنج ناشی از مشکلات 

کسب وکارهایشان  و  معیشت 

سلامت  و  زندگی  که  هستند 

کرونا  بحران  این  در  را  ایشان 

به خطر انداخته است. از شورای 

ضمن  می رفت  انتظار  نگهبان 

پشتیبانی از دستگاه دیپلماسی 

این  دهند  اجازه  کشور،  رسمی 

پیچیده،  و  تخصصی  موضوع 

توسط خبرگان سیاست خارجی 

در چهارچوب شورایعالی امنیت 

نفوذ  روند  تا  رود  پیش  ملی 

و  منطقه  در  رژیم صهیونیستی 

اتحادهای نوظهور با کشورهای 

عربی بیش از این رواج نیابد.

واکنش روحانی به طرح مجلس: اصلا غصه نخورید که این دولت مشکلات را حل می کند

عارف: انتظار می رفت شورای نگهبان از دستگاه دیپلماسی پشتیبانی کند

حزب پیشرو اصلاحات همگام با جریان اصلاحات وارد عرصه انتخابات خواهد شد

نمایندگان مجلس یک خودروی دیگر هم دریافت می کنند؟

دبیر کل حزب پیشرو اصلاحات گفت: در سطح 

جریان  یک  دنبال  به  اصلاحات  جریان  کلان 

اجماع ساز هستیم تا بتوانیم همگام با هم وارد 

عرصه انتخابات شویم.

ارتباط   علی صوفی در گفت و گو با ایسنا، در 

دو  به  اصلاحات  پیشرو  حزب  ورود  نحوه  با 

و  شهر  شوراهای  و  جمهوری  ریاست  انتخابات 

روستا پیش رو اظهار کرد: هنوز به طور رسمی 

مشغول  اما  ایم،  نشده  انتخابات  فضای  وارد 

در  هستیم.  لازم  های  هماهنگی  و  ها  بررسی 

چند وقت اخیر مشغول تدارک و تشکیل نهادی 

اجماع ساز در سطح کلان جریان اصلاحات بوده 

و هستیم.

که  هایی  آسیب  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 

از  بعد  طلبان  اصلاح  سیاستگذاری  شورایعالی 

استعفای آقایان عارف و موسوی لاری دید و با 

توجه به فضای کرونازده کشور بعد از انتخابات 

مشغول  حاضر  حال  در  گذشته؛  سال  مجلس 

آسیب شنایی و تهیه نظر همگان هستیم.

این فعال سیاسی اصلاح طلب خاطر نشان کرد: 

حتما نهادی به عنوان یک نهاد اجماع ساز مقدمه 

ورود اصلاح طلبان به انتخابات خواهد بود. بقیه 

کارها از جمله مشخص کردن معیارها، راهبردها، 

ارتباط با استان ها و شورای اصلاح طلبان استان 

ها پس از آغاز به کار این نهاد پی گرفته می شود. 

وی گفت: انتخابات پیش رو در دو زمینه خواهد 

ملی  سطح  در  که  جمهوری  ریاست  یکی  بود؛ 

سطح  تا  که  شوراها  انتخابات  یکی  و  است 

همه  این  بنابر  کند؛  می  پیدا  تعمیق  روستاها 

هم  ها  استان  سطح  در  ساز  اجماع  واحدهای 

باید درباره این موضع  اظهار نظر کنند.

صوفی در پایان گفت:  حزب پیشرو اصلاحات 

با سایر احزاب اصلاح طلب است و  در اجماع 

اصلاح  احزاب  همه  که  است  این  بر  تلاشش 

طلب برای دو انتخابات 1400 تجمیع شوند و اثر 

گذار باشند.

کرد:  تأکید  مجلس  ادوار  نماینده  فولادگر 

کلی  سیاست  باشند  اصولگرا  واقعا  اگر  اصولگرا ها 

شان را از رهبری می گیرند. در وضعیت کنونی بحث مذاکره بستگی به 

رفتار عملی آمریکا دارد. اگر آمریکا به برجام برگردد، حقوق ما را بپذیرد، 

تحریم ها را بردارد و خسارت های ما را نیز جبران کند، در آن صورت به نظر 

می رسد شرایط مذاکره در قالب برجام فراهم می شود. وی با بیان اینکه 

اگر کسی  کرد:  تأکید  ندارند،  بایدن  با  مذاکره  برای  برنامه ای  اصولگرا ها 

بگوید اصولگرا ها با این نگاه می خواهند وارد انتخابات ریاست جمهوری 

۱۴۰۰ شوند، خیر این طور نیست. مقام تصمیم گیر در مساله مذاکره رهبر 

معظم انقلاب هستند که حتما با شورای عالی امنیت ملی ایشان مشورت 

می کنند.

حجت الاسلام مصلحی وزیر سابق اطلاعات گفت: 

امروز دشمن با نفوذ در حوزه های علمیه در پی آن 

است که آنتی تز انقلاب را از درون حوزه استخراج کند و باید دانست برای این 

موضوع سرمایه گذاری های بسیار سنگینی صورت گرفته است.حیدر مصلحی 

رییس سازمان نشر آثار و ارزش های مشارکت روحانیت در دفاع مقدس پیش از 

ظهر امروز درباره ترور ناجوانمردانه شهید فخری زاده دانشمند هسته ای کشورمان، 

گفت: ما باید این نکته را بدانیم که دشمن این اقدام را در پی شکست های 

متعددی که از انقلاب اسلامی خورده بود، انجام داد و نباید این موضوع را دست 

برتر بودن آنها دانست.وی ادامه داد: امروز انقلاب اسلامی در مسیر پیشرفت و 

تعالی قرار دارد و موقعیت ها و زمینه ها را یکی پس از دیگری از استکبار می گیرد؛ 

از این روی، استکبار نیز آرام ننشسته و عکس العمل نشان می دهد.

سردار غلامپور استاد دانشگاه امام حسین 

)ع( با تأکید بر شخصیت چند وجهی شهید سلیمانی گفت: برخی فکر می کنند 

حاج قاسم یک انسان عبوس و خشن بود، اما این یک قضاوت اشتباه است، 

حاج قاسم واقعا قلب بزرگی داشت و بسیار شوخ طبع و مهربان بود. یکی از 

اصلی ترین فرماندهانی که بیشترین شوخی و بیشترین رابطه عاطفی را با بقیه 

فرماندهان و قرارگاه ها داشت حاج قاسم سلیمانی بود. در یکی از جلسات و 

سمینارهای فرماندهان سپاه در تهران، همه فرماندهان با لباس رسمی در آن 

شرکت کرده بودند. یک بار وسط جلسه یا در تنفس بین جلسه، یک شلنگ 

آب در جلسه دیدیم و اصلا کسی باورش نمی شد حاج قاسم سلیمانی فرمانده 

لشکر ثارالله اینقدر شوخ طبع باشد که با شلنگ بیاید داخل جلسه و فرماندهان 

را با آب خیس کند.

فولادگر: اصولگراها برنامه ای 

برای مذاکره با بایدن ندارند
مصلحی: دنبال آنتی تزِ انقلاب 

از دلِ حوزه هستند

مذاکره کننده  تیم  سابق  رئیس 

تزویر  درباره  هسته ای کشورمان 

گفت:  برجام  در  آمریکایی ها 

اگر  که  آمده  برجام   ۵ بند  در 

می خواهید همین فعالیت علمی 

به  راجع  را  توسعه  و  تحقیق  و 

فلان موضع علمی داشته باشید، 

انجام  نطنز  در  را  آن  باید  صرفاً  

می گویند  آن ها  درواقع  دهید. 

این کار را بکنید تا اگر خواستیم، 

بتوانیم در آن اخلال ایجاد کنیم! 

اگر در جا های مختلف تحقیق و 

کار  باشید،  داشته  علمی  توسعه 

من سخت می شود و نمی توانم 

قوای تروریستی خود را به همه 

جا بفرستم. ایران این فعالیت ها 

را صرفاً در تأسیسات نطنز انجام 

دهد تا وقتی که این فعالیت ها 

عناصر  شد،  متمرکز  جا  یک  در 

خرابکار خودش را می فرستد و در 

آن جا خرابکاری صورت می دهند. 

این  دیدید که چند وقت پیش 

دادند.جلیلی  انجام  را  اقدام 

می گویند  غربی ها  داد:  ادامه 

به  نباید  شما  توسعه  و  تحقیق 

زیر  در  چون  چرا؟  برود،  فوردو 

را  آن  نمی توان  و  است  زمین 

بمباران کرد. این استدلال دشمن 

توافق  در  است.   ۲۰۲۰ سال  در 

شما  می خواهند.  را  این  ما،  با 

باید ظرفیت های خود را در یک 

نقطه متمرکز کنید و بعد همان 

جا را مورد هدف قرار می دهند. 

بروید  فوردو  به  نباید  می گویند 

چون زیر کوه است. این رفتاری 

است که دشمن انجام می دهد

بند ۵ برجام، هسته ای را در نطنز متمرکز کرد و بعد دشمن آنجا را منفجر کرد

آسیب های  به  رسیدگی  کارنامی،  بابایی  علی 

اجتماعی را محور فعالیت های کمیسیون اجتماعی 

مجلس یازدهم عنوان کرد و گفت: مباحث مربوط به 

امور استخدامی کشور و روابط کاری در حوزه کاری 

از جمله اموری هستند که مورد توجه مجلس قرار 

گرفته است.

وی تصریح کرد: مجلس یازدهم و به ویژه کمیسیون 

رویکرد  با  اجتماعی  منظر  از  را  اقتصاد  اجتماعی، 

حقیقت  در  و  می دهیم  قرار  بحث  مورد  عدالت 

به  بستگی  اقتصادی،  عدالت  شاخص های  از  یکی 

رویکردهای اجتماعی است.

بر  تاکید  با  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  سخنگوی 

در  باید  یازدهم  مجلس  اجتماعی  کمیسیون  اینکه 

این دوره بیش از دوره های قبلی مجلس در راستای 

تحقق عدالت اجتماعی اهتمام داشته باشد، اظهار 

کرد: کمیسیون اجتماعی مجلس تاکنون ۱۸ جلسه 

داشته است و پنج طرح در حوزه اجتماعی بررسی و 

به سرانجام رسیده است.

کرد:  بیان  و  اشاره  مجلس  نظارتی  وظیفه  به  وی 

از  استفاده  با  است  این  دنبال  به  یازدهم  مجلس 

ابزارهای نظارتی خود یعنی سوال، تذکر و استیضاح 

برای بهبود شرایط اجتماعی و حتی اقتصادی اقدام 

کند. در این راستا کمیسیون اجتماعی تاکنون از پنج 

وزیر بنا به درخواست های نمایندگان، سوال پرسیده 

حوزه های  در  وزار  با  مشترکی  جلسات  و  است 

اجتماعی برگزار کرده است.

برنامه های کمیسیون  بابایی به چند محور مهم در 

اجتماعی اشاره و ابراز کرد: تعیین و تکلیف نیروهای 

قراردادی و شرکتی و همچنین انواع دیگر قراردادها 

دولت  کارکنان  با  وزارت خانه ها  خواست  به  بنا  که 

کمیسیون  مهم  اهداف  از  یکی  است،  شده  منعقد 

ساماندهی  طرح  در  است  قرار  که  است  اجتماعی 

کارکنان دولت و نهادهای عمومی غیر دولتی مانند 

شهرداری ها به این امر مهم رسیدگی شود. همچنین 

تجمیع صندوق های بازنشستگی و ارزیابی و آسیب 

شناسی عملکرد صندوق های بیمه ای از خواسته های 

ملت ایران است که مورد توجه مجلس قرار گرفته 

است.

وی با اشاره به شرایط کرونایی کشور، تصریح کرد: 

بیماری  این  شیوع  دلیل  به  که  گروهی  نخستین 

متضرر شده اند کارگران و نیروی کار است و به همین 

جهت کمیسیون اجتماعی در نظر دارد سبد درآمدی 

نیروی کار کشور را اضافه کند و بر اساس برآوردی 

که مجلس دارد، حداقل باید 35 درصد به دستمزد 

کارگران اضافه شود. این برآورد بر اساس آمایش چند 

ساله صورت گرفته است.

این نماینده مجلس همچنین بیان کرد: نقش دولت 

در تامین بسته های حمایتی مهم و اثرگذار است و 

و  کارگران  کوتاه مدت  نیازهای  از  بخشی  می تواند 

دهک های پایین را تامین کند

قرارداد واگذاری »شرکت 

تراورس« ابطال شد

سخنگوی دستگاه قضا از قطعی شدن 

تهران  حقوقی  دادگاه   ۲۱ شعبه  حکم 

»شرکت  واگذاری  قرارداد  ابطال  برای 

شرکت  به  البرز  استان  در  تراورس« 

خبر  اخیر  روزهای  در  آریا  امیرمنصور 

داد. غلامحسین اسماعیلی، سخنگوی 

دستگاه قضا در جلسه پیگیری اجرای 

مصوبات سفرهای استانی ریاست قوه 

قضاییه به البرز و یزد با اشاره به دستور 

پیگیری  بر  مبنی  قضاییه  قوه  رییس 

در  تراورس  واگذاری شرکت  وضعیت 

حاشیه سفر به استان البرز، از قطعی 

حقوقی  دادگاه   ۲۱ شعبه  حکم  شدن 

واگذاری  قرارداد  ابطال  برای  تهران 

به  البرز  استان  در  تراورس«  »شرکت 

روزهای  در  آریا  امیرمنصور  شرکت 

اخیر خبر داد و گفت که این شرکت با 

پیگیری های قوه قضاییه به بیت المال 

بازگردانده شده است.

حاج قاسم با شلنگ در 

جلسه فرماندهی روی 

فرماندهان آب گرفت

دستمزد كارگران چقدر افزایش می یابد؟

برخی  تکرار  با  اتحادیه عرب  دبیرکل 

مواضع بی اساس، مدعی »بی پروایی« 

منطقه  در  ترکیه  و  ایران  سیاسی 

شد.»احمد ابوالغیط« دبیرکل اتحادیه 

عرب با تکرار برخی مواضع بی اساس، 

ایران  سیاسی  »بی پروایی«  مدعی 

ادامه  در  شد.وی  منطقه  در  ترکیه  و 

ترکیه  ایران،  افزود که  ادعاهای خود 

و اسرائیل اهدافی دارند که طی دهه 

منطقه  در  آن  تحقق  دنبال  به  اخیر 

برخی  تکرار  با  بودند.ابوالغیط  عربی 

یاوه گویی ها در خصوص سیاست های 

آن  خواستار  گفت،  ایران  منطقه ای 

قلدری  از سیاست  ایران  که  هستیم 

به  برداشته،  دست  خود  منطقه ای 

و  عربی  کشورهای  امور  در  دخالت 

دهد. پایان  شبه نظامیان  از  حمایت 

افزود که  ادعاهای خود  ادمه  وی در 

بودن  خطرناک  آمریکا  آینده  دولت 

سیاست های تهران را به خوبی درک 

می کند.

ادعاهای بی اساس دبیرکل 

اتحادیه عرب علیه ایران

محمد باقر قالیباف رئیس قوه مقننه در 

گفتگوی زنده تلویزیونی گفت: حداقل 

دو سال است که داریم 15 میلیارد دلار، 

ارز 4200 تومانی می گذاریم، من می 

اگر تحریم 5 میلیاردی می  گویم که 

آمد، این 15 میلیارد را داریم که 4200 

های  نهاده  به  ماهه  در شش  را  آن 

مرغ  ترتیب  این  به  و  دادیم  دامی 

کیلویی 9 هزار تومان را 29 هزار تومان 

بابت  که  است  حالی  در  این  کردیم 

این کالا ارز 4200 تومانی از ما دریافت 

شده، این اوج بی عرضگی است، این 

اوج چوب حراج زدن به اموال بیت 

المال است. نمی گویم که در شرایط 

تحریمی بر روی سیستم بانکی کشور 

ما  که  در شرایطی  اما  نیست،  فشار 

پول داریم یا نداریم، به راحتی به این 

میلیاردها دلار چوب حراج می زنیم، 

این جاست که من به جرات می گویم 

35 درصد مشکلات سهم تحریم است 

و 65 درصد سهم سوء مدیریت، این 

ها واقعیت هایی است که وجود دارد 

و باید پذیرفت

رئیس مجلس: مرغ ۲۹ 

هزار تومانی اوج بی 

عرضگی است



6payameasalooye@gmail.com www. payameasalooye.ir1399  شنبه  15 آذرماه  1569  شماره  سال   چهاردهم 

ورزش

مهاجم جدید تیم ملی و باشگاه استقلال با 

شرکت در یک لایو اینستاگرامی به سوالات 

مجری این برنامه و سوالات مخاطبین پاسخ 

داد.

مدعی  نوزدهم  لیگ  شروع  از  پیش  اگر 

می شدیم که شماره 10 استقلال قادر است با 

زدن 10 گل، به قولی که به حسن روشن داده 

وفا می کند، شاید به این متهم می شدیم که 

هیچ شناختی از فوتبال نداریم، اما باشوی 

فوتبال ایران با درخششی بی سابقه، نه تنها ده 

گل فقط در لیگ به ثمر رساند، بلکه 10 پاس 

گل را هم داد تا عنوان بهترین پاسور لیگ 

نوزدهم را به نام خودش بزند و از آن مهم تر 

بتواند به تیم ملی ایران دعوت شود و مهم تر 

از آن اینکه اولین گل ملی خودش را در اولین 

حضورش در تیم ملی مقابل تیم ملی بوسنی 

به ثمر برساند.

درواقع اگر سال 99 را هرچقدر تلخ و ناگوار 

طی می کنیم، برای مهدی قایدی یک سال 

رؤیایی به معنای واقعی کلمه بود سالی که 

تمام اتفاقات خوب فوتبالی یکجا برایش در 

طی یک سال و اندی رقم خورد.

نکته بارزی که در ارتباط با او می توان گفت 

آنکه  از  پیش  قایدی  مهدی  که  است  این 

دیر شود، قدر خودش را دانست و استعداد 

بی بدیلش را از شر تمام حاشیه های اطرافش 

الگوی  یک  به  تبدیل  حالا  تا  داد،  نجات 

مناسب برای جوانان هم سن خودش شود.

اینستاگرامی  لایو  در   گذشته  روز  وی 

فدراسیون فوتبال  حضور یافت و به سوالات 

مختلفی ابتدا در بحث آسیب دیدگی فوتبال 

و سپس سوالات مردمی پاسخ داد که در 

ادامه آن را می خوانیم:

*با توجه به اینکه امروز 11 آذرماه است و سه 

روز پیش هم 8 آذر روز راه یابی دراماتیک تیم 

ملی به جام جهانی 1998 فرانسه بود، به عنوان 

کسی که یک سال بعدازاین اتفاق به دنیا 

آمدی، احساست با دیدن این بازی چیست؟

مقابل  ملی  تیم  بازی  قایدی: خب مسلماً 

بازی های  از خاطره انگیزترین  یکی  استرالیا 

به  روز،  آن  گویا  و  بود  ایران  فوتبال  تاریخ 

تعطیل  حالت  به  همه جا  دیدار  آن  خاطر 

درآمده بود حتی مدارس. من معتقدم این 

بازی خاطره انگیزترین بازی ایران در تاریخ 

شمار  به  جهانی  جام  مقدماتی  مسابقات 

می آید. من از وقتی که در 13 یا 14 سالگی 

به فوتبال علاقه مند شدم کل این بازی را از 

همان توضیحات آقای خیابانی تماشا کردم. 

خاطرم است درهمان ابتدا بازی با حملات 

استرالیا شروع شد که درنهایت توانستند دو 

گل را هم به ثمر برسانند. اما در ادامه به عقیده 

من ورود آن فرد خاطی به ورزشگاه و پاره 

شدن تور، فرصت بسیار خوبی برای ریکاوری 

روحی بازیکنان تیم ملی فراهم کرد. همچنین 

پشتک زدن های عابدزاده و بازگشت تاریخی 

تیم ملی که بسیار عجیب بود.

*آیا آن زمانی که بازی را بعداً دیدی تصور 

می کردی که ایران به بازی برگردد؟

قایدی: باور کنید من هنوز هم هر وقت این 

بلند می شود.  تنم  را می بینم موهای  بازی 

واقعاً با توجه روند بازی، اصلًا تصور نمی شد 

که ایران بتواند دو گل به ثمر برساند. ولی 

با همکاری بازیکنان و تعویضی که منجر به 

ورود آقای ابراهیم تهامی شد این اتفاق رخ 

داد. فکرمی کنم هیچ ایرانی آن صحنه گلِ 

آقای خداداد عزیزی به استرالیا را ِ فراموش 

نمی کند.

به  برویم  و  بگیریم  فاصله  بازی  »از خاطره 

مبحث  درخصوص  مخاطبین  سوالات 

آسیب دیدگی در فوتبال بپردازیم.«

آیا خستگی  اینکه  اولین سؤال  *به عنوان   

منجر به آسیب می شود؟

قایدی: بله حتماً همین طور است. آن اوقاتی 

که بازی به اتمام می رسد و بدن اصطلاحاً 

خالی می شود. در این زمان است که بدن 

احتیاج به ریکاوری خوبی دارد، چراکه بدن 

به شدت آن زمان آسیب پذیر است و آن وقت 

اگر تغدیه و ریکاوری خوبی نداشته باشیم 

پیدا  هم  افزایش  آسیب پذیری  احتمال 

وجود  هم  دیگر  مسائل  از  خیلی  می کند. 

دارد، مثل مکمل ها که می شود در این مواقع 

استفاده کرد تا احتمال آسیب پذیری کمتر 

شود.

شدن  کمتر  در  چقدر  جسمانی  *آمادگی 

آسیب ها می تواند نقش داشته باشد؟

در  مثلًا  ما  عضلات  هرچقدر  خب  قایدی: 

دوقلو،  ران،  سرِ  چهار  مثل  فوتبال  رشته 

میزان  باشد  قوی تر  همسترینگ  و  کشاله 

مصدومیت در طول فصل کمتر است ولی 

از  بخشی  بازیکن  یک  این صورت  غیر  در 

فصل را از دست خواهد داد که این به ضرر 

هر بازیکنی است. بنابراین باید عضلاتمان را 

که در اثر بازی های مکرر ضعیف می شود را 

با انجام تمرینات اختصاصی تقویت کنیم که 

مبادا در بازی هایی که تیمت به تو احتیاج 

به این ترتیب  باشی که  نداشته  دارد حضور 

هم خودت و هم تیمت از این بابت ضرر 

می کنید. همچنین در اینجا باید تأکید کنم که 

تقویت عضلات شکم و کمر و در کل بالاتنه 

را نیز نباید فراموش کرد، این در حالی است 

که بسیاری از بازیکنانی که بیشتر فشار خود 

را به پا می آورند، از این نواحی بالاتنه ضرر 

فراوانی می بینند.

*در فوتبال بیشترین آسیب را بازیکنان چه 

پستی می بیند؟

که  هستند  مهاجمین  این  بیشتر  قایدی: 

به  قرار می گیرند،  در معرض آسیب دیدگی 

این دلیل که به نسبت بیشتر صاحب توپ 

هستند. از بین مهاجمین هم آن دسته از 

بالایی  توپ  حمل  قدرت  از  که  مهاجمان 

برخوردارند مدافع را مجبور به خطا می کنند و 

از همین رو من فکرمی کنم مهاجمان تکنیکی 

بیشترین احتمال مصدومیت را دارند.

*بدترین آسیبی که خودت دیدی مربوط به 

چه زمانی است؟

درخصوص خودم که نمی توانم بگویم، اما جز 

خودم فکر می کنم در جام جهانی 2006 خطای 

خطرناک  خیلی  فیگو  روی  کعبی  حسین 

بود که جای استوک روی صورت های فیگو 

مانده بود و همچنین در جام جهانی 2014 در 

حین بازی کلمبیا و برزیل خطایی که موجب 

شکستن کمر نیمار شد که اتفاقاً به همین 

خاطر ادامه جام را از دست داد.

*خودت فکر می کنی آسیب دیدگی در کدام 

مصدومیت ها  سایر  به  نسبت  به  قسمت 

خطرناک تر است؟

از   ACL دارند  اعتقاد  همه  کل  در  قایدی: 

همه خطرناک تر است و من هم این را قبول 

 ACL دارم، اما ازنظر من شاید در طول فصل

خدای نکرده شامل حال دو بازیکن شود، ولی 

من فکر می کنم آسیب دیدگی از ناحیه مچ پا 

حدود 10 تا 12 بازیکن را شامل خودش کند 

که این بیشتر به دلیل زمین های بدی است 

که موجب مصدومیت بازیکنان در این نقطه 

از پا می شود.

فکر  پایه  فوتبال  در  به حضورت  توجه  *با 

خطراتی  چه  معرض  در  رده  این  می کنی 

است؟

زمین های  به  برمی گردد  اول  خب  قایدی: 

غیراستاندارد که بسیار در این مقطع مؤثر 

سخت افزار  وجود  عدم  همچنین  است، 

همچنین  و  مناسب،  کفش  مثل  مناسب 

بدن سازی بد، که فکر می کنم این چند مورد 

از مهم ترین خطراتی باشد که فوتبال پایه 

رفتن  از دست  تهدید می کند و موجب  را 

استعدادهای زیادی می شود.

»حالا اگر موافق باشی تا حدی از این موضوع 

درباره خودت  سؤال  چند  و  بگیریم  فاصله 

داشته باشیم.«

*نام آخرین کتابی که خواندی چه بود؟

قایدی: کتاب چارلی چاپلین بود

*آخرین فیلم سینمایی که دیدی چه بود؟

قایدی: در کل فیلم های نوید محمد زاده را 

خیلی دوست دارم و به نظرم ایشان یکی از 

بهترین بازیگران ایران هستند

*آیا به شعر و ادبیات علاقه داری؟

متأسفانه شعر که نمی خوانم، اما به موسیقی 

علاقه زیادی دارم.

*بازیکن موردعلاقه ات در ایران چه کسانی 

بودند؟

قایدی: در ایران که من الگوهای زیادی داشتم. 

از آقای علی دایی شهریار فوتبال ایران گرفته 

تا علی کریمی و فرهاد مجیدی که حتی در 

مقطعی مربی من بودند که شاگردی ایشان 

در آن مقطع واقعاً باعث افتخار من بود.

 

*و فوتبال خارجی؟

در بین فوتبالیست های خارجی باید به دیگو 

از  ایشان یکی  اشاره کنم که مرگ  مارادونا 

تلخ ترین اتفاقاتی بود که هفته گذشته تمام 

دنیا را تحت تأثیر خودش قرار داد و همه را 

ناراحت کرد. به نظرم مارادونا و فوتبال یکی 

بودند و اعتقاددارم که بسیاری از انسان های 

به فوتبال علاقه مند  او  کره زمین به خاطر 

شدند. من خودم که بازی های مارادونا را در 

زمان حضورش ندیدم اما از طریق اینترنت 

بازی های او را بارها تماشا کردم و لذت بردم 

و یاد گرفتم. علاوه بر مارادونا از بازی مسی و 

نیمار نیز درس های فراوانی گرفتم.

*آیا فکر می کردی خودت روزی تبدیل به یکی 

از ستاره های فوتبال ایران بشوی و چه حسی 

داری پا جای بزرگانی مثل دایی، مهدی کیا و 

خداداد عزیزی گذاشتی؟

قایدی: خب، واقعیتش حس خوبی دارم. 

می کنید،  اشاره  شما  که  افرادی  این  زمان 

حضور  ملی  تیم  در  بزرگی  بسیار  بازیکنان 

داشتند. مثل آقایان دایی عزیزی، مهدوی کیا، 

استیلی، نامجومطلق و زرینچه و عابدزاده و 

بسیاری دیگر که در دوران کودکیم با تماشای 

بازی این بزرگان طی شد. من همیشه ارزوی 

پوشیدن لباس و بازی کردن برای تیم ملی 

را داشتم که خدا یک لطفی به من کرد و 

توانستم به این آرزو برسم و دربازی با بوسنی 

هم آقای اسکوچیچ به من لطف داشتند و به 

من اجازه بازی را برای دقایقی دادند و خدا را 

هزار مرتبه شکر که توانستم در دقایقی که در 

زمین بودم جواب اعتماد ایشان را بدهم و 

اولین گل ملی خودم را به ثمر برسانم.

*چطور می شود که یک مهدی قایدی دیگری 

شد؟

قایدی: به نظر من هرکسی به راحتی امکان 

ندارد که یک فوتبالیست خوب شود. هرکسی 

در این رشته به موفقیت رسیده است مسلماً 

است.  شده  متحمل  را  زیادی  سختی های 

واقعاً درباره خودم باید بگویم که عشق به 

فوتبال بود که من را به اینجا رساند. علی رغم 

اینکه خیلی ها من را به خواندن درس تشویق 

می کردند، من همیشه یک توپ پلاستیکی را 

در کنار خود داشتم.

اولین حضورت، فضای تیم ملی  *به عنوان 

برایت چطور بود؟

بود.  سخت  برایم  حدی  تا  خب  قایدی: 

کم رویی هستم، سعی  آدم  بسیار  ازآنجاکه 

می کردم از بازیکنان ملی پوش استقلال درباره 

جو تیم ملی سؤال کنم که چطور باید رفتار 

کنم. بعد که وارد تیم ملی شدم باوجوداینکه 

بزرگ ترهای تیم ملی خیلی ارتباط خوبی با 

ولی  داشتم،  استرس  مقداری  داشتند  من 

همان طور که گفتم بازیکنان دیگر با صحبت 

به من سعی داشتند تا کمکم کنند و همین 

باعث شد تا اعتمادبه نفس خودم را به دست 

بیاورم و بتوانم هنرم را در زمین پیاده کنم.

گلی  آن  و  عزت اللهی  سعید  پاس  از  *بعد 

زیبایی که زدی، چطور شد که فیلمی از پدرت 

را منتشر کردی که در حین تماشای اولین گل 

ملی پسرش است؟

قایدی: اول باید از پاس خوبی که آقا سعید 

برایم ارسال کرد تشکر کنم. بعد از بازی وقتی 

به هتل رسیدیم و اینترنت گوشی فعال شد 

یکی از دوستانم از بوشهر موقع به ثمر رسیدن 

گل از پدرم فیلم گرفت و برایم فرستاد. هم 

چراکه  بود.  سخت  هم  و  خوشحال کننده 

خیلی دوست داشتم که در آن لحظه پدرم 

کنارم باشد که باهم خوشحالی کنیم. اما با 

دیدن آن ویدیو احساس خوبی به من دست 

داد و تصمیم گرفتم این فیلم را در صفحه 

شخصی ام بگذارم تا هم خودم انرژی بگیرم 

و هم مردم.

*رؤیای بعدی ات چیست؟

قایدی: رؤیای بعدیم این است که مرد سال 

آسیا شوم.

*تصمیمی برای لژیونر شدن داری؟

استقلال  باشگاه  اختیار  در  فعلًا که  قایدی: 

اتفاقی  چه  ببینیم  آینده  در  باید  و  هستم 

می افتد.

*چه برنامه و چه توصیه ای برای لژیونر شدن 

داری؟

قایدی: به نظر من دو نکته خیلی مهم وجود 

دارد. اول اینکه باید بتوانی با طرف مقابلت 

برقرار کنی و این هم منوط به این  ارتباط 

است که زبانت را تقویت کنی تا ارتباط خوبی 

را با بازیکنان و مربیان داشته باشی که به 

همین جهت من هم مدتی است مشغول به 

فراگیری زبان انگلیسی هستم. در وهله بعدی 

هم باید سخت تلاش کنی تا هم تمرکزت را 

حفظ کنی و هم آنچه بلدی را بتوانی کاملًا در 

زمین نشان دهی.

*آیا تیم ملی ایران به جام جهانی بعدی قطر 

2020 صعود می کند؟

قایدی: من مطمئنم که می رود.

*نظرت درباره دراگان اسکوچیچ چیست؟

خوش قلبی  و  محترم  فرد  بسیار  قایدی: 

هستند و ازنظر فنی واقعاً بی نظیرند. ایشان 

به  را  ممکن  نکات  تمام  تا  می کند  سعی 

بازیکنانش گوشزد کند و از کوچک ترین نکته 

هم حاضر نیست بگذرد.

 

*نظرت درباره حضور وحید هاشمیان در تیم 

ملی چیست؟

قایدی: ازنظر من ایشان بسیار دوست داشتنی 

با دیدن آقا وحید لذت  هستند من واقعاً 

می برم و انرژی می گیرم. ایشان با توجه به 

اینکه خودشان یک مهاجم بودند در تمریناتی 

که روی دروازه داریم نکاتی را گوشزد می کنند 

ما  درد  به  خیلی  نکات  این  تک تک  که 

می خورد و امیدوارم که بتوانیم در بازی های 

آینده با رعایت آن، هم خودشان و هم تیم 

ملی ثمرش را ببیند.

*گلی که بوسنی زدی را تا حالا چند بار دیدی؟

)با خنده( فکر می کنم بیش از 1000 بار این گل 

را دیدم و هنوز هم قبل از بازی هایی که داریم، 

آن گل و گل های دیگری را که به ثمر رساندم 

را نگاه می کنم.

*یک مشخصه خوبی که داری که هیچ وقت 

به داوران معترض نمی شوی، نظرت دراین باره 

چیست؟

قایدی: سعی می کنم که در داخل زمین خودم 

را وارد حاشیه نکنم متمرکزم بیشتر به فوتبالم 

و تاکتیک تیمی باشد. به نظر من بحث کردن 

به داور باعث از بین رفتن تمرکز می شود و 

تفاوت  بازیکن  با  داور  دیدِ یک  اعتقاددارم 

دارم و از همین رو سعی کرده ام همواره به 

تصمیمات داوران احترام بگذارم و نظرات را 

به کارشناسان این مسئله واگذار کنم.

چه  با  فوتبالی ات  آینده  و  زندگی  *درباره 

کسانی مشورت می کنی؟

سری  یک  زندگی  در  من  قایدی: 

با  بیشتر  و  دارم  چهارچوب های مشخصی 

همسرم و دوستان نزدیکم مشورت می کنم. 

در طی این دو سال گذشته این افراد خیلی 

به من کمک کردند، مخصوصاً همسرم که 

واقعاً بعد از ازدواج روند زندگی ام تغییر کرد. 

امیدوارم این روزها ادامه دار باشد و بتوانم 

موفقیت های بیشتری را کسب کنم.

*نظرت درباره ویروس کرونا چیست؟

قایدی: انصافاً نمی شود کلمه ای را درباره اش 

گفت و فقط آرزو می کنم که هر چه زودتر از 

شرش خلاص شویم و بازهم شاهد هواداران 

عزیزمان در ورزشگاه ها باشیم که با تشویقشان 

انگیزه زیادی به بازیکنان می دهند.

*بهترین خاطره سال های اخیرت چیست؟

قایدی: بهترین خاطره آمدن به استقلال و 

بازی برای این تیم در ورزشگاه آزادی بود.

*آیا به مربی گری فکر کردی؟

قایدی: فعلًا که هنوز زود است و فکر نکردم.

پایان چه پیامی درخصوص کووید 19  *در 

داری؟

قایدی: از مردم خواهش می کنم که به فکر 

خودشان و خانواده اشان و مردم کشورشان 

باشند. باید دست به دست هم دیگر بدهیم تا 

بتوانیم با رعایت نکات بهداشتی از شر این 

ویروس خلاص شویم و دوباره یک زندگی 

بدون استرس را در کنار همدیگر تجربه کنیم و 

همچنین ماسک زدن را هرگز فراموش نکنیم.

در جلسه هیات مدیره شاهین شهرداری:

با استعفای فراز کمالوند مخالفت شد!
مصدومیت دروازه بان استقلال 

جدی نیست

دروازه بان استقلال در تمرین امروز دچار مصدومیت 

شد اما او مشکلی برای همراهی تیمش ندارد.

دروازه  مظاهری  رشید  سه«،  »ورزش  گزارش  به 

بان باتجربه و ملی پوش استقلال که در دو بازی 

گذشته در ترکیب این تیم به میدان رفته و عملکرد 

دچار  امروز  تمرین  جریان  در  داشته،  هم  خوبی 

مصدومیت شد. مظاهری بعد از مصدومیتش از 

تمرین خارج شد تا کادرپزشکی معاینه اش کند.

بعد از معاینه این دروازه بان توسط دکتر سیاهپوش 

پزشک استقلال مشخص شد که مظاهری مشکلی 

برای ادامه تمرینات گروهی ندارد و به همین دلیل 

او به تمرین بازگشت.

های  بازی  در  می تواند  مظاهری  تفاسیر  این  با 

آینده و دیدار با صنعت نفت آبادان نیز تیمش 

را همراهی کند.

گفتگو با مهدی قایدی در سالروز 22 سالگی

توپطلایآسیارامیخواهم،گلمبهبوسنیراهزارباردیدهام

هیات مدیر باشگاه شاهین شهرداری بوشهر در حضور شهردار تشکیل جلسه 

داد

به گزارش روابط عمومی باشگاه شاهین شهرداری بوشهر ، بعدازظهر پنجشنبه 

هیات مدیره باشگاه در جلسه ای که چندین ساعت به طول انجامید ، مسائل 

تیم و همچنین موضوع استعفای سرمربی تیم را مورد بحث و بررسی قرار 

دادند.

رضا صفازاده سخنگو و عضو هیات مدیره باشگاه در گفتگویی اظهار داشت : با 

بررسی های انجام شده با نظر هیات مدیره باشگاه با استعفای آقای کمالوند 

مخالفت شد و در ادامه این جلسه نیز سرمربی تیم حضور یافت و توضیحاتی 

را ارائه داد و پیرامون موارد مختلف بحث و تبادل نظر شد.

صفازاده افزود : با تصمیم اتخاذ شده آقای کمالوند در تمرینات حضور خواهد 

یافت و مجموعه باشگاه نیز در تلاش است تا بهترین شرایط را برای کادر فنی 

و بازیکنان مهیا کند.

عضو هیات مدیره باشگاه شاهین شهرداری بوشهر اشاره کرد : با توجه به دیر 

بسته شدن تیم و تنگناهایی که در نحوه جذب بازیکن ، از دست دادن فصل 

بدنسازی و مصدومیت های پی در پی بازیکنان در دو هفته اخیر باید همه 

علاقمندان توجه داشته باشند برای رسیدن به شرایط آرمانی تیم صبر داشت 

و توقع و انتظار منطقی داشت .

هدف گذاری این فصل باشگاه حضوری آبرومند در مسابقات است و هیچ 

توقع وفشاری برای صعود به لیگ برتر روی تیم وجود ندارد اما با همه این 

مشکلات ذکر شده مجموعه باشگاه ، کادر فنی و بازیکنان تمام توان خود 

را می گذارند تا تیم شاهین شهرداری بوشهر نتایجی در شان فوتبال بوشهر 

کسب نمایند.

صفارزاده یادآور شد : هیات مدیره باشگاه در این جلسه حمایت قاطع خود از 

کادر فنی و بازیکنان اعلام نمود و مقرر شد همه ارکان باشگاه همکاری لازم را 

در این مورد به عمل بیاورند.

این مقام مسئول اذعان داشت : آنچه مسلم است برای ایجاد هماهنگی لازم 

و رسیدن تیم به آمادگی مطلوب نیاز به زمان است و همه علاقمندان به تیم 

میبایست در این راه صبر و حوصله داشته باشند.

ایرانی زوریا لوهانسک در دیدار تیمش مقابل لستر سیتی ستاره  مهاجم 

زمین بود.

تیم فوتبال زوریا لوهانسک اوکراین که مثل همیشه اللهیار صیادمنش را 

ابتدای بازی روی نیمکت داشت، از ساعت ۲۱:۲۵ امشب در ورزشگاه  در 

اروپا  لیگ   G گروه  پنجم  هفته  رقابت های  چارچوب  در  آرنا،  اسلاووتچی 

مقابل تیم صدرنشین لستر سیتی انگلیس قرار گرفت.

زوریا  به  پیوستن  از  پس  و  قبل  ماه  یک  درست  که  صیادمنش  اللهیار 

لوهانسک در جریان برتری تیمش مقابل رُخ لویو حضور تعویضی داشت 

و موفق به گلزنی در نخستین بازی خود برای این تیم شده بود، طی ۶ 

مسابقه اخیرشان سعی کرد دوباره به این مهم برسد ولی در باز کردن دروازه 

حریفان ناکام بود.

از شکست در هر سه مسابقه دور رفت مرحله  لوهانسک که پس  زوریا 

یاران کریم  و  یونان  آتن  ا. ک  آ.  اروپا، در دیدار قبل مقابل  لیگ  گروهی 

انصاری فرد موفق به کسب پیروزی شده بود، امشب هم سعی داشت با 

وجود اندک امیدهایش، برابر قهرمان فصل ۱۶-۲۰۱۵ لیگ برتر انگلیس به 

دومین برد برسد.

بازی تا لحظات پایانی گلی به همراه نداشت تا اینکه ستاره جوان ایرانی 

زوریا لوهانسک به عنوان نخستین تعویضی تیمش از دقیقه ۸۱ وارد زمین 

شد تا نماینده اوکراین بتواند عملکرد هجومی تری در ادامه مسابقه داشته 

باشد.

سه دقیقه پس از این تعویض، صیادمنش توپ ارسالی از جناح چپ زمین 

را به عقب و پشت محوطه جریمه پاس داد تا روی یک کار تیمی و سانتر 

زمینی و تند و تیز دنیس فاووروف از سمت راست محوطه به مقابل تیرک 

دوم، مهاجم ایرانی و تازه وارد زوریا لوهانسک با تکل بلند خود دروازه لستر 

سیتی را باز کند.

گل تاریخی صیادمنش را ستاره های لستر سیتی انگلیس تا پایان مسابقه 

برتری  به  اوکراین  لوهانسک  زوریا  نهایت  در  تا  کنند  جبران  نتوانستند 

ارزشمند یک بر صفر خانگی برسد.با وجود اینکه یاران صیادمنش به پیروزی 

در این بازی حساس رسیدند و ۶ امتیازی شدند، اما بخاطر فاصله ۴ امتیازی 

با تیم های لستر سیتی و براگا پرتغال که ۱۰ امتیازی هستند، شانس صعود 

از مرحله گروهی لیگ اروپا را از دست دادند و در فاصله یک هفته به پایان 

دور گروهی این رقابت ها، حذف شدند.

درخشش ستاره 19 ساله در لیگ اروپا

گل تاریخی صیادمنش به لسترسیتی

زیدان از هواداران رئال رای 

اعتماد گرفت

 رئال مادرید سه شنبه شب شکست بدی را تجربه 

کرد. تیم تحت هدایت زیدان تنها به یک برد برابر 

تیم نه چندان قدرتمند شاختار نیاز داشت تا راهی 

دور بعد لیگ قهرمانان شود اما پس از یک نیمه اول 

خوب که شانس های زیادی برای گلزنی داشت، در 

نیمه دوم روی یک اشتباه فردی دروازه اش باز شد 

و سپس در هم فرو ریخت. پس از این شکست 

اکنون زمزمه های برکناری زیدان به گوش می رسد. 

رئال اگر هفته بعد نتواند از سد گلادباخ گذر کرده 

و راهی دور بعد لیگ قهرمانان شود، اخراج زیدان 

قطعی خواهد بود.نشریه آاس در وبسایت خود و 

طی یک نظرسنجی از هواداران رئال خواسته بود 

تا در مورد آینده زیدان رای بدهند. اینکه او بماند 

یا باشگاه مائوریسیو پوچتینو یا رائول گونزالس را 

جایگزین کند.نتایج در نوع خود جالب بود. 54.7 

درصد به ماندنی شدن زیدان و اعتماد باشگاه به 

سرمربی فرانسوی رای دادند که نشان می دهد 

دوست داران رئال همچنان به بهبود اوضاع با زیزو 

ایمان دارند.

32.85 درصد به مربیگری پوچتینو رای دادند و 

اعتقاد داشتند. به  رائول  به مربیگری  تنها 12.45 

عبارتی 55 درصد به ماندنی شدن زیزو و 45 درصد 

به برکناری او رای داده اند. 

افسوس لواندوفسکی؛
 کاش توپ طلا برگزار می شد

رابرت لواندوفسکی ستاره لهستانی بایرن مونیخ 

که اذعان دارد امسال یکی از بهترین سالهای دوران 

برای  تصمیم  از  می گوید  می گذراند  را  فوتبالش 

برگزار نکردن مراسم جوایز توپ طلا در سال جاری 

ناراحت است. لوا این تصمیم را زودهنگام می داند 

و می گوید به جز توپ طلا امسال همه جوایز دیگر 

اهدا می شوند.

لواندوفسکی به وضوح گمان می کند در صورتی که 

توپ طلا امسال اهدا می شد او شانس بالایی برای 

رسیدن به این جایزه بزرگ داشت. او اذعان دارد 

که فصل 2019-2020 بهترین فصل دوران فوتبالش 

بوده است.

لواندوفسکی در مصاحبه با روزنامه دیلی میل در این 

باره گفت: " تصمیم گرفتند که امسال توپ طلا اهدا 

نشود. به نظرم این تصمیم زودهنگام بود چرا که 

همه جوایز دیگر یا برگزار شده یا قرار است برگزار 

روزنامه  و  مربیان  فوتبالیست ها،  از  بشود. خیلی 

نگاران می دانند که فصل گذشته بهترین فصل دوران 

فوتبال من بوده است".

ما   " گفت:  ادامه  در  بایرن  لهستانی  ستاره 

خوشحالم  و  آوردیم  بدست  بزرگی  موفقیت های 

که همه شاهد بودند که من چقدر خوب بودم. این 

جوایز واقعاً مهم و لذت بخش هستند. من البته این 

را می دانم که هر جایزه فردی در واقع متعلق به کل 

تیم است. تیمی که مهاجم نداشته باشد کار برایش 

سخت می شود ولی یک مهاجم بدون تیم اصلًا 

نمی تواند کاری از پیش ببرد".
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تاسیس شرکت سهامی خاص بازرگانی توسعه تجارت الماس یار حامد درتاریخ 1399/09/10 به شماره ثبت 13548 به شناسه ملی 14009614845 

ثبت و امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. موضوع فعالیت :تولید، خرید، فروش، 

صادرات و واردات در حوزه خشکبار، میوه خشک و خرما، مواد غذایی، تره بار و میوه، لبنیات و پروتئین ها، فرآورده های گوشتی و محصولات 

کشاورزی، تولید، خرید، فروش، صادرات و واردات در حوزه مواد شیمیایی، مواد بهداشتی و آرایشی و مواد ضدعفونی، تولید، خرید و فروش 

صنایع دستی ، تولید و صادرات چوب و ذغال صنعتی، صادرات مواد پلاستیکی، خرید و فروش و صادرات لوازم خانگی و مشارکت با اشخاص 

حقیقی و حقوقی، اخذ وام و تسهیلات از بانکها و موسسات مالی و اعتباری دولتی و خصوصی، اخذ و اعطای نمایندگی به اشخاص، شرکت 

در نمایشگاه ها، شرکت در مناقصه ها و مزایده ها، در صورت لزوم پس از اخذ مجوزهای لازم از مراجع ذی صلاح درصورت لزوم پس از اخذ 

مجوزهای لازم از مراجع ذیربط مدت فعالیت: از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان بوشهر ، شهرستان بوشهر ، بخش مرکزی ، 

شهر بوشهر، محله شهرک نیایش ، خیابان نیایش شمالی ، خیابان نیایش شرقی5 ، پلاک 0، مجتمع شهرک نیایش ، بلوک 5 ، طبقه همکف 

کدپستی 7517941867 سرمایه شخصیت حقوقی عبارت است از مبلغ 5,000,000 ریال نقدی منقسم به 2000 سهم 2500 ریالی تعداد 2000 

سهم آن با نام عادی مبلغ 1750000 ریال توسط موسسین طی گواهی بانکی شماره 5/516/895 مورخ 1399/09/04 نزد بانک بانک صادرات 

شعبه شعبه خورموج با کد 516 پرداخت گردیده است والباقی در تعهد صاحبان سهام می باشد اعضا هیئت مدیره خانم فاطمه نوشادی به 

شماره ملی 2440396141 و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال و به سمت مدیرعامل به مدت 2 سال آقای محمد مهدی نوشادی 

به شماره ملی 2440550957 و به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 2 سال خانم مریم فاتحی به شماره ملی 2450723935 و به سمت 

منشی هیئت مدیره به مدت 2 سال آقای حمید نوشادی به شماره ملی 2450783751 و به سمت نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال 

دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادر و تعهد آور شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود اسلامی و همچنین کلیه نامه 

های عادی و اداری با امضاء مدیرعامل و رئیس هیئت مدیره ، نایب رئیس هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد. اختیارات 

مدیر عامل : طبق اساسنامه بازرسان آقای علی محمدی نژاد به شماره ملی 3520646161 به سمت بازرس اصلی به مدت 1 سال خانم صدیقه 

شریفی به شماره ملی 3521136272 به سمت بازرس علی البدل به مدت 1 سال روزنامه کثیر الانتشار پیام عسلویه جهت درج آگهی های 

شرکت تعیین گردید. ثبت موضوع فعالیت مذکور به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل ثبت اسناد و املاک استان بوشهر 

اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بوشهر )1054759(

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیتی ثبتی و 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

برابر رأي شماره 139960324001002910 مورخ 99/9/1 هيات موضوع قانون تعیین تكليف 

وضعيت ثبتي اراضي و ساختمان های فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 

ثبت ملك بندر گناوه تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم سيده سكينه موسوي 

فرزند سيد عيسي به شماره شناسنامه 14161 کد ملی 3539329651 صادره از گناوه را 

نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 300/93 مترمربع در قسمتی از پلاك 917 

اصلى واقع در امام زاده گناوه خریداری مع الواسطه از آقای عبدالله نجدي و شركاء محرز 

گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي می 

شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 

باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 

تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود 

را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد. صدور سند مالكيت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذيصلاح قضايي نمي باشد. شماره: 469/م.الف

تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/9/15

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/9/30

محمد چهابدار 

رئیس ثبت اسناد و املاك شهرستان گناوه

.................................................................................................................

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیتی ثبتی و 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

تعیین  قانون  موضوع  هيات   99/8/15 مورخ   139960324001002704 شماره  رأي  برابر 

تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمان های فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 

حوزه ثبت ملك بندر گناوه تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي عبدالرحيم عبدالهي 

فرد فرزند غلامرضا به شماره شناسنامه 8950 کد ملی 3539279504 صادره از گناوه را 

نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 196/50 مترمربع در قسمتی از پلاك 917 

اصلى واقع در امام زاده گناوه خریداری مع الواسطه از آقای سيد احمد حسيني و شركاء 

محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي 

می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 

باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 

تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود 

را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد. صدور سند مالكيت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذيصلاح قضايي نمي باشد. شماره: 467/م.الف

تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/9/15

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/9/30

محمد چهابدار 

رئیس ثبت اسناد و املاك شهرستان گناوه

.................................................................................................................

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیتی ثبتی و 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

تعیین  قانون  موضوع  هيات   99/9/2 مورخ   139960324001002928 شماره  رأي  برابر 

واحد  در  مستقر  رسمي  سند  فاقد  های  ساختمان  و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف 

ثبتي حوزه ثبت ملك بندر گناوه تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي خانم معصومه 

سالخورده فرزند علي به شماره شناسنامه 7958 کد ملی 3539947914  صادره از گناوه 

را نسبت به ششدانگ یک باب خانه به مساحت 305/10 مترمربع در قسمتی از پلاك 

917 اصلى واقع در امامزاده گناوه خریداری مع الواسطه از آقای مصطفي نظامي و شركاء 

محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي 

می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 

باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 

تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض دادخواست خود 

را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد. صدور سند مالكيت مانع 

مراجعه متضرر به مراجع ذيصلاح قضايي نمي باشد. شماره: 465/م.الف

تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/9/15

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/9/30

محمد چهابدار 

رئیس ثبت اسناد و املاك شهرستان گناوه

.................................................................................................................

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیتی ثبتی و 

اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

تعیین  قانون  موضوع  هيات   99/9/2 مورخ   139960324001002920 شماره  رأي  برابر 

تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمان های فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي 

حوزه ثبت ملك بندر گناوه تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي اسماعيل كشتكار 

فرزند حسينقلي به شماره شناسنامه 15053 کد ملی 3539339892  صادره از گناوه را 

نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ يك باب خانه به مساحت 584/72 مترمربع در 

قسمتی از پلاك 917 اصلى واقع در امامزاده گناوه خریداری مع الواسطه از آقای احمد 

صادق زاده و شركاء محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 

به فاصله 15 روز آگهي می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت 

متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 

اعتراض خود را به اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم 

اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند. بديهي است در صورت 

انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد 

شد. صدور سند مالكيت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذيصلاح قضايي نمي باشد. 

شماره: 462/م.الف

تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/9/15

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/9/30

محمد چهابدار 

رئیس ثبت اسناد و املاك شهرستان گناوه

آگهی موضوع ماده 3 قانون ماده ۱3 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیتی 

ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی 

قانون  موضوع  هيات   99/9/2 مورخ   139960324001002919 شماره  رأي  برابر 

تعیین تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمان های فاقد سند رسمي مستقر در 

واحد ثبتي حوزه ثبت ملك بندر گناوه تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضي آقاي 

موسي كشتكار فرزند حسينقلي به شماره شناسنامه 92 کد ملی 3501344163 

صادره از بوشهر را نسبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب خانه به 

مساحت 584/72 مترمربع در قسمتی از پلاك 917 اصلى واقع در امام زاده گناوه 

خریداری مع الواسطه از آقای احمد صادق زاده و شركاء محرز گردیده است. 

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي می شود 

در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 

باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را 

به اداره تسليم و پس از اخذ رسيد ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض 

در صورت  بديهي است  نمايند.  تقديم  مراجع قضايي  به  را  دادخواست خود 

انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر 

خواهد شد. صدور سند مالكيت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذيصلاح قضايي 

نمي باشد. شماره: 463/م.الف

تاريخ انتشار نوبت اول: 1399/9/15

تاريخ انتشار نوبت دوم: 1399/9/30

محمد چهابدار 

رئیس ثبت اسناد و املاك شهرستان گناوه

رونوشت آگهي حصر وراثت

آقاي يوسف خياط فرزند حسين بشماره ملي 3579762974 به شرح دادخواست 

به كلاسه99/514 از اين شورا درخواست گواهي حصر وراثت را نموده و چنين 

تاريخ  در   181 بشماره  عباس  فرزند  خياط  مدينه  شادروان  كه  داده  توضيح 

الفوت  ورثه حين  كه  گفته  زندگي  بدرود  دائمي خود  اقامتگاه  در   1394/3/12

ايشان عبارتند از: 

1.غلام خياط فرزند حسين به شماره ملي 3579663038 متولد 1333 صادره از 

دير )پسر متوفي( 

2.ابراهيم خياط فرزند حسين به شماره ملي 3579663046 متولد 1336 صادره 

از دير )پسر متوفي( 

3.كيميا خياط فرزند حسين به شماره ملي 3579899597  متولد 1339 صادره 

از دير )دختر متوفي( 

4.يوسف خياط فرزند حسين به شماره ملي 3579762974 متولد 1342 صادره 

از دير )پسر متوفي( 

5.زينب خياط فرزند حسين به شماره ملي 3579903829  متولد 1344 صادره 

از دير )دختر متوفي( 

6.محمد خياط فرزند حسين به شماره ملي 3579763784  متولد 1349 صادره 

از دير )پسر متوفي( و لاغير. 

اينك با انجام تشريفات مقدماتي درخواست مزبور را در يك نوبت يك مرتبه 

آگهي مي نمايد تا هر كسي اعتراضي دارد و يا وصيتنامه از متوفي مسترداد 

مي باشد از تاريخ نشر نخستين آگهي ظرف يكماه به اين شورا تقديم دارد والا 

گواهي صادر خواهد شد.

شماره:301/ م الف

رئيس شعبه اول شوراي حل اختلاف دير – مسعودي 

 99090210

 99090211

 99090212

 99090213  99090215

 99090216

 99090214

اگر می خواهی زندگی ات را تغییر دهی، باید 

تفکر و روش فکری ات را دگرگون کنی  . اما اگر 

می خواهی روش فکری خود را تغییر دهی،باید 

روش صحبت کردنت را متحول کنی !

فرم  دو  و  گفتگو  نوع  دو  کلی  صورت  به  ما 

صحبت کردن داریم: 

درون  ارتباط  واگویه    ( درونی  گفتگوهای   .۱

فردی ( 

۲. گفتگوهای بیرونی )  حلقه ی ارتباطی  ( 

 گفتگو ی درون:

»ارتباط با خود«

 نکته ی اول:

برابر  هفده  درونی  گفتگوی  و  واگویه  قدرت 

زیادی  زمان  است.آدمی  بیرونی  گفتگوهای 

کند؛  می  خودش  با  کردن  صحبت  صرف  را 

می  کنید،کار  می  ورزش  که  هنگامی  آن 

کنید،مطالعه می کنید،غذا می خورید،راه می 

روید، مطلبی می نویسید، پیام می دهید،بحث 

می  کنید،مراقبه  می  کنید،دعا  می  مذاکره  یا 

کنید، شادی می کنید یا حتی گریه می کنید 

و کارهای دیگر....

نوع گفتگوهای درونی ما فقط بر لحظه ی اکنون 

ما تأثیر نمی گذارد بلکه می تواند در ناخودآگاه 

و  افکار،احساس  زمان  ودر طول  کند  نفوذ  ما 

رفتار ما را تغییر و تحت الشعاع قرار دهد.

 نکته ی دوم:

مطالعات نشان می دهد که در طول شبانه روز 

حدود پنجاه هزار فکر درذهن ما می گذرد و 

نماید  بیان می  روان شناسی  و  اعصاب  علوم 

که نوع صحبت کردن شما در طول روز تأثیر 

عمیقی در کیفیت زندگی شما دارد.

که  دهد  می  نشان  تحقیقاتی  دستاوردهای 

مکالمات مثبت ما با خودمان می تواند به طور 

مؤثری روحیه ی ما را بهبود ببخشد،اعتماد به 

نفس ما را بالا ببرد، خودبهبودی و بهره وری 

ما را افزایش دهد و در خود مدیریتی و خود 

رهبری ما نقش بسزایی داشته باشد...

 نکته ی سوم:

آلبرت آلیس از روانشناسان بنام بیان می کند: 

»اگر احساسات بشری عمدتا متأثر از تفکرات 

باشد پس می توان بطور محسوسی احساسات 

یا  و  افکارشان  کنترل  ی  وسیله  به  را  دیگران 

تغییر صحبت های درونی که با خود دارند که 

دارند  افراد  احساسات  خلق  در  عظیمی  سهم 

کنترل کرد«. از همین باب است که عارف بزرگ 

مولانا می سراید: 

»ای برادر عقل باخود یک دم آر//دم به دم در 

تو خزان است و بهار«

پس به طور مختصر می توان گفت: افکار ما 

همبستر احساسات ما هستند...

نکته ی چهارم:

 باید یاد بگیری که مشوّق خودت باشی ! باید 

یاد بگیری که خودت را تحسین کنی ! باید یاد 

بگیری که به خودت توجه کنی ودائماً با مثبت 

نگری اعمال نکویت را تصدیق کنی! باید یاد 

بگیری که خودت را دوست داشته باشی. باید 

احترام به خود و افتخار به خود را در وجودت 

حاکم کنی!

»در سیستم های پیشرفته ی آموزش و پرورش 

و...  ژاپن؛سنگاپور؛سوئد؛دانمارک  نظیر  جهان 

و  تعلیمی  اساسی  اصول  و  اهداف  از  یکی 

و  دبستانی  پیش  مقاطع  در  شان  تربیتی 

دبستان؛  پرورش شخصیت و هویت در پرتو 

درونی نمودن احترام،اکرام و افتخار به خود می 

باشد«. البته در کلام حکیمانه ی شهسوار خرد و 

ادب حضرت علی علیه السلام نیز این مهم ذکر 

گردیده است که:

کمال  و  است  تربیت؛کرامت  »اساس 

تربیت؛عزت است« پس به راستی که انسان در 

فضای احترام و اکرم به توسعه و تعالی وجودی 

دست می یابد.

گفتگوهای بیرونی 

»ارتباطات بین فردی و اجتماعی...« 

نکته ی اول:

»حلقه ی ارتباطی مفید،مثبت و مؤثر«

بر  ارتباطی نقش اساسی  دوستان و حلقه ی 

انسان می گذارند،به  رفتار و شخصیت  تفکر، 

تعبیر جیم ران ] دوستانت را به من نشان بده 

تا آینده ات را به تو نشان دهم [.

اتصال  ی  حلقه  و  ارتباطی  ی  حلقه  پس   

انسان بسیار مهم است،به حدی که طی یکی 

از تحقیقات دانشگاه هاروارد مشخص گردید 

های  شکست  و  ها  موفقیت  از  درصد  که۹۵ 

یک انسان به دوستان و حلقه ی ارتباطی اش 

برمی گردد.

پس برای موفق شدن حلقه ی ارتباطی موفق 

داشته باش!!

به تعبیر جک کانفیلد: »بهترین ها را ببینید تا 

بهترین شوید...«.

نکته ی دوم:

ما  گفتگوی  ی  حلقه  و  ارتباطی  ی  حلقه  اگر 

مثبت اندیش و نیک اندیش باشند به جای 

ثمره و محصول  اندیش،  بد  و  اندیش  منفی 

فکری ما بسیار متفاوت خواهد بود. 

تحقیقات جهانی بیانگر آن هستند که ] زمانی 

بار  ، تقریباً ۱۵۰هزار  که هفده ساله می شوی 

این عبارت را شنیده ای : »نه نمی توانی«

در همین زمان جمله »بله می توانی« را پنج 

هزار بار شنیده ای. 

سی »نه«  در ازای یک »بله«!

دلیل خوبی است که باور کنی نمی توانی[.

 پس هر انسانی میانگین ومعدلی است از پنج 

انسانی که در پنج سال گذشته با آن ها رفاقت 

نموده است.»جان سی مکسول «

  

 نکته ی سوم:

برای موفقیت در سفر زندگانی عمق آدم ها را 

اندازه بگیر!!

»انسان های کم عمق ؛ مایه تباهی وسیاهی...« 

همانند آب های کم عمق که در صورت پریدن 

جدی  های  آسیب  باعث  ارتفاع؛  از  انسان 

خواهند شد! پس در دوستی ها عمق آدم ها 

را بسنج!

نکته ی چهارم:

 برای موفق شدن،طول و عرض شخصیتی آدم 

ها را اندازه بگیر !!   ]همانند یک خیاط که قبل 

از بریدن ، اندازه میگیرد[ »همنشین و دوست؛ 

همانند وصله در لباس است پس آن را مشکل 

برگزین «. »حضرت علی علیه السلام«

به تعبیر سعدی سخن :

»اندازه نگه دار که اندازه نکوست //

هم لایق دشمن است وهم لایق دوست«

_نکته ی پنجم:

هایت  معاشرت  مراقب  شدن  موفق  برای   

باش...

 ]آدم های ارزان ؛ گران تمام می شوند[

به تعبیر عارف بزرگ مولانا :

»هر که او ارزان خرد ارزان دهد //

گوهری، طفلی به قرصی نان دهد«

نکته ی ششم:

ارتباطی  ی  حلقه  که  ؛بنگر  شدن  موفق  برای 

و دوستانت نگاه انسانی دارند یا نگاه ابزاری 

ومصرفی !! 

 ]متاسفانه اجتماع ما به سمتی سوق داده شده 

است که ارتباطات بر اساس هزینه وفایده شکل 

می گیرد و طول عمر رابطه نیز به مقدار سود 

دهی دوست ورفیق همراه است !![

 به تعبیر مولانا : 

»کار مردان روشنی وگرمی است //

کار دونان حیله وبی شرمی است «

نکته ی هفتم:

یکدل  و  یکرنگ  ،دوستان  شدن  موفق  برای 

برگزینیم...

به تعبیر شاعر:

»ز دوستان دورنگم همیشه دل تنگ است //   

فدای همت دشمن شوم که یکرنگ است«

افصح المتکلمین سعدی:

»از دشمنان برند شکایت به دوستان//  چون 

دوست دشمن است شکایت کجا بریم«

_نکته ی هشتم:

نگاه  نوع  دو  باید  ما   ، انتخاب دوستان  برای 

داشته باشیم:

 _اول نگاه ایجابی )باید ها(

 _دوم نگاه سلبی )نباید ها(

یعنی ابتدا باید تشخیص دهیم با چه کسانی 

باید دوستی کنیم و بعد از آن این تشخیص را 

داشته باشیم که با چه کسانی دوستی نکنیم...

بدین سان از نظرگاه حضرت علی )ع( با انسان 

های احمق ، دروغگو ، فاجر ، ترسو ، بخیل ، 

خودخواه ، طماع و... دوستی گزیدن شایسته 

نگاه متعالی آن حضرت و حکمت  از  نیست؛ 

های پندآموز شان چنین استنباط می شود که 

یاران سه گونه اند؛ یا زبانی اند یا نانی اند یا 

جانی.

عارف بزرگ مولانا همین موضوع را به صورت 

نظم

درآورده است و بیان داشته اند:

»دلا یاران سه قسمند گر بدانی /

زبانی اند ونانی اند و جانی/ به نانی نان بده 

از در برانش/

محبّت کن به یاران زبانی /

ولیکن یار جانی را نگه دار /

به پایش جان بده تا می توانی «

نکته ی نهم:

 برای موفق شدن باید در دوستی ها، معیار و 

تراز داشته باشیم!

 در انتخاب و تداوم  دوستی ها ] امتداد ارتباط[ 

بالاترین تراز شخصیتی یک انسان؛ عقل اوست 

و  تصمیم   + تمییز   + تشخیص  به]  قادر  که 

تعامل ...[ است.

و  عاقل  های  انسان  با  بکوشیم  باید  پس 

عالم رفاقت نمائیم؛جایگاه اندیشه و دوستی 

سطحی  در  فکر  اهل  و  دانا  های  انسان  با 

است که حتی بزرگان ادبی ایران زمین نظیر 

ناصر  حکیم  و  فردوسی  نظامی؛حکیم  حکیم 

خسرو...

 دوستی نمودن با دشمن دانا را ارجح دانسته 

اند با دوستی با انسان های نادان و جاهل!!!

از همین باب جاودانه فرموده اند:

»دشمن دانا که غم جان بود/

بهتر از آن دوست که نادان بود«

از دوست  بود/به  را دشمن جان  تو  دانا  »چو 

مردی که نادان بود« »اگر دانا بود خصمم تو 

بهتر/که با نادان شوی یار و برادر«

 چرا که بزرگترین ثروت انسان در سفر زندگانی 

کالعقل// غنیُ  ]لا  تعبیر حضرت علی )ع(:  به 

هیچ ثروتی همچون عقل نیست...

به تعبیر مولانا :  

»این جهان یک فکرت است از عقل کل /

عقل چون شاه است و صورت ها رُسل «

»فلسفه ی ارتباطی داشته باشیم...!«

چاپ کتاب های شما از یک نسخه 
تا صد هزار نسخه

صفحه آرایی و طراحی کتاب، 
مجله و نشریات، بروشور و ...

 پذیرفته می شود

تلفن: 

 077 33534872

09391899871

انتشارات شروع
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تولد های  آذر و  با تدبیر مسئولان ثبت احوال غائله 9  را شکر  روزها خدا  این 

لاکچری ختم به خیر شد، نرخ یارانه سال بعد 72 هزار تومان اعلام شد و آقای 

فروغی هم فرمودند با حذف عادل فردوسی پور مانع پاشیده شدن صدا و سیما 

شدند! دوستان صنایع غذایی هم روغن سه کار ابداع کرده اند که علاوه بر پخت 

و پز برای سرخ کردن و سالاد هم قابل استفاده است. البته در شرایط ضروری این 

روغن قابل استفاده در موتور خودرو، هواپیماهای سبک دو نفره، چرخ خیاطی، 

جت اسکی و حتی جلوگیری از کردن قیژ قیژ در ورودی ساختمان و پنجره های 

قدیمی کاربرد دارد که دوستان نخواستند زیاد مصدع اوقات شوند و میکروفن را 

دست سیامک انصاری دادند تا بایا را تبلیغ کند!

اما در کنار همه این اتفاقات ریز و درشت، شاهد نزدیک شدن به مراحل پایانی 

بازی گرانی و تورم و حباب و ... هم بودیم. خدا را کرور کرور شکر در هفته های 

جاری بالاخره فاز گرانی و گران فروشی و حباب را رد کردیم و وارد مرحله جدید 

بزرگنمایی قیمت ها شدیم! )اگر یک مقدار بیشتر حواس مان را جمع کنیم و دل 

به کار بدهیم ممکن است بزودی مراحل دیگر را هم رد کنیم و بالاخره چشم مان 

به جمال غول گرانی روشن شود و مثل غول بازی »مورتال کمبت« پک و پوزش 

را به آسفالت بمالیم!(

در جریان هستید که رئیس اتحادیه فروشندگان میوه و تره بار اخیراً فرمودند: در 

مورد قیمت برخی میوه ها بزرگنمایی می شود. اسدالله کارگر در گفتگو با خبرنگار 

انار  مهر درباره افزایش قیمت میوه، گفت: در مورد قیمت برخی میوه ها مثل 

بزرگنمایی شده است. در ضمن معمولًا هر چه تقاضا بیشتر باشد قیمت نیز بالاتر 

می رود. البته این نظر ما نیست بلکه در میدان مرکزی میوه و تره بار چنین قاعده ای 

وجود دارد.

ای دل غافل ما تا امروز  فکر می کردیم این یک قاعده جهانی است نگو این قاعده 

مخصوص میدان مرکزی میوه و تره بار است و حضرات رابرت لوکاس و سایر 

اقتصاددانان نئوکلاسیک دنیا شکر یارانه ای اضافی خورده اند!

یعنی اگر انار شد کیلویی 30 تومن، سیر کیلویی 40 تومن ، هویچ 10 هزار تومن و 

... دنبال مقصر نباشید... قاعده میدان بار است که هر چه تقاضا بیشتر باشه قیمت 

بالاتر می رود و چاره ای نیز به جز دیدن و حسرت خوردن!

از طرف دیگر داستان بزرگنمایی هم یک ژانر علیحده است! در واقع چون این 

پدیده نه گرانی است که مثلًا وزارت کشاورزی ورود کند و نه گران فروشی که مثلًا 

تعزیزات ورود کند و غائله را سه سوته بخواباند و قیمت ها را کنترل کند! تا الان 

هم هیچ نهاد و سازمانی مسئولین مقابله با آن را گردن نگرفته است. فقط خدا 

کند این قاعده میدان بار به سایر اجناس مملکت سرایت نکند !

بله چی شده؟! قیمت انار بزرگنمایی نشده است! از اطاق فرمان اشاره می کنند 

استاد جواد باقری عضو هیات مدیره اتحادیه میوه وتره بار نظر دیگری دارند و 

افاضه فرمودند:  قیمت انار بالاست که آن هم به دلیل افزایش هزینه بالای کارگر، 

تهیه سبد و هزینه بسته بندی است. در ضمن اگر مردم هم این میوه را نخورند، 

مشکلی ایجاد نمی شود!

باز خوبه ایشان در خصوص مضرات انار و سرطان زا بودن آن سخنرانی نکردند 

و تنها استعلام شان را در خصوص قیمت بالای انار رسانه ای کردند. داداشی ما 

خودمان می دانیم قیمت انار بالاست و نیازی نیست شما از این واقعیت ها دوباره 

رونمایی کنید. شما را به عنوان مسئول انتخاب کرده اند که حقوق تپل بگیرید و 

مانع از گرانی کالا ها شوید نه اینکه دلایل گرانی را بشمارید و مردم را به خوردن 

یا نخوردن توصیه کنید. قطعاً با این مدل مدیریت نبودن شما هم، مشکلی ایجاد 

نمی کند! خیال تان تخت...

بزرگنمایی قیمت ها
 و روغن سه کاره!

تجییرد رویاردز

انتشار سروده های شاعر جوان 

بوشهری در »»تشَ بِرکَ«

اولین مجموعه  شعر زینب یوسفی، شاعر سپیدسرای بوشهری با عنوان »تَش بِرَک« 

به همت انتشارات هلیله منتشر شد.

سراینده مجموعه  شعر »تَش بِرَک« در این باره به خبرنگار خبرگزاری کتاب ایران )ایبنا( 

در بوشهر، گفت: این کتاب ۶۳ شعر سپید من را دربرمی گیرد که بیشتر اشعار آن با 

درون مایه های اجتماعی، عاشقانه و عارفانه سروده شده است و در برخی از آن ها 

رگه هایی از طنز تلخ دیده می شود.

داد: »تش برک«  توضیح  این مجموعه شعر  نام  معنی  در خصوص  یوسفی  زینب 

آمیزه ای است از »تَش« )کوتاه شده آتش(، »بِر« )به معنای روشن و افروخته( و »ک« 

حرف کوچک شماری. ترکیب »تش برک« یعنی »فروزینه کوچک آتش« و در گویش 

اطلاق  »آتش زنه«  کوتاه سخن  به  و  آتش«  »فروزینه  روشن«،  »آتش  به  بوشهری 

می شود. همچنین گونه ای شکار ماهی به روش سنتی است. درواقع زندگی هر انسانی 

به چهار عنصر آب، هوا، خاک و آتش بسته است که با معجزه کلام شاعرانه به زیبایی 

ظهور می کند.وی تصریح کرد: در تمام این مجموعه یک زن زندگی می کند و شعرهای 

آن گزینشی از تمام دوران زندگی شاعرانه خود من از ابتدا تا کنون است.

یادآوری می شود، زینب یوسفی، شاعر، نویسنده، پژوهشگر و عکاس بوشهری متولد 

۱۳۶۴ است. وی سرودن شعر را به صورت جدی از سال ۷۸ آغاز کرد و پس از تقریبا دو 

دهه شاعری، نخستین مجموعه شعر خود را در پاییز امسال با  عنوان  »تَش بِرَک« به 

همت انتشارات »هلیله« راهی بازار شعر کرده است.

شماره 117 ماهنامه همشهری داستان ویژه یلدا در 188 

صفحه و با قیمت 30 هزار تومان منتشر شد.

 

ماهنامه داستان یکی از پرمخاطب ترین مجلات حوزه 

آن  انتشار  از  سال  ده  از  بیش  که  است  ایران  ادبیات 

می گذرد. بسیاری از نویسندگان و مترجمان شناخته شده 

ایران از جمله: هوشنگ  مرادی کرمانی، مدیا کاشیگر، رضا 

جولایی، مسعود فروتن، قاسم صنعوی، عبدالله کوثری، 

جمال  مجابی،  علیرضا  بدیعی،  منوچهر  خدایی،  علی 

میرصادقی، چیستا یثربی، رضا فیاضی، علی عبدالهی و 

بسیاری دیگر با این مجله همکاری داشته اند.

و  روایت ها  داستان،  بر  علاوه  مجله  این   117 شماره 

عکس هایی دارد از شب چله طولانی ترین شب سال در 

سنت و آئین ایرانیان.

در این شماره از تاتیانا تولستایا، لاری دیوید، استیفن 

ا.کِلِمز، سارا لویتز، حسين  گامل، هیرو آریکاوا، برایان 

ابوالفتحی، آرش  لیلا صبوحی خامنه، احمد  لعل بذری، 

حنانه  باباخانی،  بهزاد  مظفرمقدم،  سروش  محمودی، 

سلطانی، لیلا معظمی، مجتبی شول افشارزاده، فاطمه 

زنده بودی، طیبه رسول زاده و نوید حمزوی داستان آمده 

است. 

ابوالفتحی  از داستان »ژالانه« نوشته احمد  در بخشی 

که در این شماره از نشریه داستان منتشر شده است، 

بیایم؛  می توانستم  که  بود  وقت  »خیلی  می خوانیم: 

باشد هنوز  به خودش  بود.  آزاد  تقصیر  نمی آمدم  اگر 

هم می گوید نه، ولی می دانم؛ بارم را از قصد سنگین 

می گرفت که نتوانم. به خیال خودش مهربانی می کرد 

که وسط راه زیر بار کم نیاورم.

می گفتم به جان خودت کم نمی آورم. همه ی بارها که 

سنگین نیستند. سبک ترش را برمی دارم. ولی سبک ترها 

را به من نمی داد. می گفت اصلا از کجا که توی گردنه 

ترس به جانت نیفتد؟ می گفت تو چه میدانی وقتی 

مجبوری  و  پشتت  گذاشته اند  را  سنگین  لاشه ی  یک 

روی برف و یخ شیب کوه را پائین بیایی، مهره های کمر 

چطور به ناله می افتند؟

کاش این ها را فقط به خودم می گفت. عادتش است 

که من را توی جمع سبک کند. همین حالا هم هیچ 

به  این جماعت بخندند  بعید نیست چیزی بگوید و 

آقا  کرده. حتی  باز  به سر من  را  زبان همه  من. اصلا 

معلم هم افتاده بود به نصیحت که نرو، بنشین درست 

را بخوان. حتی پسرِ مافنگیِ کاک آویر نصیحتم می کرد. 

می گفت هنوز زود است برای تو. بی پدر کنایه می زد. 

منظورش این بود که درست است، بالاخره باید بروی. 

نانی که آن روزها  نه حالا. حیف که آن دو تکه  ولی 

صدقه  جور  یک  می افتاد،  پدرم  دستِ  به  گاه گداری 

بود از سمت امثال کاک آویر. اگر این نبود، دندان های 

پسرش بود و مشت من.«

این مجله زیر نظر شورای سردبیری به صورت ماهانه 

منتشر می شود. اعضای شورای سردبیری این نشریه، 

وقفی پور  شهریار  و  ابوالفتحی  احمد  تقی زاده،  هادی 

هستند.

داستان همشهری در مجموعه گروه مجلات همشهری 

به مدیریت علی رزاقی بهار منتشر می شود.

وحید حاج سعیدی

شماره ١١7 
»همشهری داستان« 

منتشر شد

سیدمهدی علوی؛ 

یکی از ستون های تاریخ شفاهی 

چاپ ایران و بوشهر

سیدقاسم یاحسینی در گفت وگو با ایرنا گفت: 

کهن ترین  بوشهر،  علوی  چاپ خانه  بی شک 

روز دوشنبه  در  ایران است که  چاپ خانه فعال 

نیمه شعبان سال ۱۳۲۵ برابر با ۳۱ شهریور ۱۲۸۶ 

که  است  سال  یکصدوهشت  و  شد  تأسیس 

درگذشت  با  و  می دهد  ادامه  فعالیت خود  به 

سیدمهدی علوی، هم اکنون نسل پنجمِ خاندان 

علوی، اداره گرِ آن هستند و این پرچم، به دست 

نسل جوان این خاندان افتاده است.

او درباره مؤسس این چاپ خانه افزود: چاپ خانه 

به  مشهور  بهبهانی  علوی  سیدعبدالله  را  علوی 

نخستین بار  او  کرد.  ایجاد  سیدعبدالله صحاف 

چاپ سنگی را که تا آن زمان در ایران نبود، از 

هند وارد کرد و چهار کارگر هندی را هم به کار 

گمارد و به این ترتیب، چاپ خانه خود را گسترش 

داد. البته او پیش از این، با شراکتِ یکی دونفر 

دیگر، چاپ خانه ای داشتند که تعطیل شد.

از آن زمان به این سو، یعنی از مشروطه تا امروز، 

این چاپ خانه در حیات فرهنگی بوشهر، حضور 

مهم و مؤثر داشته و ده ها عنوان کتاب و نشریه در 

آن چاپ شده است. در میان منشورات چاپ خانه 

علوی، می توان به قرآن مطلّایی اشاره کرد که به 

اذعان خانواده علوی، یکی از شاهکارهای چاپ 

به حساب می آید.

را  علوی  چاپ خانه  بوشهری،  پژوهشگر  این   

یکی از نقاط اتصال میان تاریخ چاپ و تاریخ 

از خواهران  زنان بوشهر دانست و گفت: یکی 

در  بود،  وقتی جوان  علوی،  مرحوم سیدمهدی 

بود.  حروف چین  و  می کرد  فعالیت  چاپ خانه، 

این ویژگی را من کمتر سراغ دارم که یک خانم 

در آن روزگار، متخصص چاپ خانه بوده باشد و 

این مایه مباهات این چاپ خانه است. همچنین 

علوی، به این دلیل چاپ خانه مهمی است که 

علوی، از ابتدای تأسیس تا نیمه دهه شصت، 

تنها چاپ خانه سراسرِ استان بوشهر بود و نقش 

ایران  جنوب  در  فرهنگ  اشاعه  در  بی بدیلی 

داشت.

زنده یاد  کرد:  بیان  بوشهر  دانشنامه  سرپرست 

سیدمهدی علوی بهبهانی، مدیر فقید چاپ خانه 

هشتادودو  در  آذر،  ششم  پنج شنبه  که  علوی 

سالگی به سبب ابتلا به ویروس کرونا دار فانی را 

وداع گفت، بسیار ایران دوست و بوشهردوست 

که  بس  همین  بودن  بوشهردوست  در  بود. 

میلیارد  ده ها  که  را  پدری اش  ارثیه  منزلِ 

تومان ارزش داشت، وقف موزه چاپ بوشهر 

قدیمی  چاپ  دستگاه های  حتی  و  کرد 

در  چشمداشت  بی هیچ  را  خود  چاپ خانه 

اختیار قرار داد و تا آخرین روز حیات هم، در 

پی آغازبه کار این موزه بود.

جالب آنکه وقتی دکتر رسول جعفریان، چندسال 

پیش، در مجلس، موزه چاپ احداث کرد و از 

علوی هم خواست، دستگاه های چاپ قدیمی 

و  نپذیرفت  بیاورد،  آنجا  به  را  چاپ خانه خود 

در  می خواهم  هستم،  بوشهری  چون  گفت 

بوشهر بماند.

یاحسینی خاطرنشان ساخت: وقتی سیدمهدی 

از  یکی  کردم،  احساس  درگذشت،  علوی 

ستون های تاریخ شفاهی چاپ ایران و بوشهر 

از میان ما رفت. شاید اگر عشق در این خاندان 

و در شخص مرحوم سیدمهدی علوی نبود، این 

چاپ خانه تا امروز زنده نمی ماند. 

او بارها به خودِ من گفته بود، اگر می خواستیم 

ثروت مند شویم، تجارت را دنبال می کردیم. این 

گفته کاملا درست است؛ او و پدرانش ماندند و 

این چراغ را روشن نگه داشتند چون می دانستند 

که یکی از منافذ رونق فرهنگ، صنعت چاپ و 

چاپ خانه است. 

و  بمانند  علوی،  خاندان  پنجم  نسل  که  امید 

بپایند و نگذارند این چراغِ بیش از یکصدساله 

خاموش شود.

گفتنی است زنده یاد سیدمهدی علوی بهبهانی، 

پنج شنبه  بوشهر،  علوی  چاپ خانه  فقید  مدیر 

ششم آذر، در هشتادودو سالگی به سبب ابتلا به 

ویروس کرونا در تهران دار فانی را وداع گفت.

فکر می کنم سال 1391 بود که  به همراه رئیس و اعضای هیات 

رئیسه دانشگاه علوم پزشکی بوشهر برای نظارت سرزده بر عملکرد 

بیمارستانها به برازجان رفتیم. نیمه شب در اورژانس بیمارستان 

17 شهریور برای اولین بار دکتر حبیب الله دشتی را ملاقات کردم. 

جراح جوان و برازنده ای که کاملا مشخص بود بر اوضاع مسلط 

کند.  می  مدیریت  را  جراحی  بخش  و  بیماران  بخوبی  و  است 

احترام  با  ولی  لکنت  بدون  و  بالا، صراحت  نفس  به  اعتماد  با 

از وضعیت بیمارستان و کمبودها و درخواستهایش برای بهبود 

وضعیت بیمارستان گفت و آخر سر هم اشاره کرد که البته اینها 

را برای خودش نمی گوید چون طرحش در حال اتمام است و 

بازدید  اینکه  از  بعد  کند.  کار  بیمارستان  درآن  نیست  قرار  دیگر 

بیمارستان شدند،  از سایر بخش های  بازدید  کنندگان مشغول 

به آرامی خودش را به من رساند و سر صحبت را باز کرد. گفت 

که مرا دورادور می شناسد و من پوزش خواستم که قبلا سعادت 

دیدارشان را نداشته ام. از کارش تعریف کردم و گفتم که تحت 

تاثیر قرار گرفته ام و سپس از سوابقش پرسیدم. پاسخ داد که اهل 

استان بوشهر و فارع التحصیل دانشگاه علوم پزشکی  بوشهر است 

و برای تخصص جراحی در دانشگاه علوم پزشکی تهران تحصیل 

روزها  آن  که  که  حالی  در  که  خوردم  تاسف  خیلی  است.  کرده 

اداره  برای  تمام وقت و جوان  نیازمند جراح  به شدت  دانشگاه 

بخش های آموزشی و آموزش دانشجویان در بیمارستان آموزشی 

استان بود، از وجود ایشان بی اطلاع بوده ام. از دکتر دعوت کردم 

که برای عضویت هیات علمی دانشگاه اقدام کند ولی با کمال 

تاسف جواب داد که در حالی که قبلا خیلی برای این کار تمایل 

داشته است از حمایت کافی برخوردار نشده و در نتیجه منصرف 

شده است. به نظر می رسید که خیلی سرخورده و ناراحت است 

و به من گفت اگر قبلا با شما برخورد می کردم شاید نظرم تغییر 

می کرد ولی الان مدتی است که از سوی تیم جراحی پیوند کبد 

دانشگاه تهران دعوت به کار شده و قصد دارد با توجه به علاقه 

اش به آن تیم بپیوندد. من باز هم اصرار کردم و گفتم اگر نظرش 

عوض شد با من تماس بگیرد که البته با ادب و متانت پذیرفت 

ولی هر گز به این دلیل با من تماس نگرفت. بعدها چند بار در 

حالی که در حال نگارش یک مقاله علمی و تنظیم مدارکش برای 

اقدام برای عضویت هیات علمی دانشگاه تهران بود با من تماس 

گرفت و یکی دو بار هم در مرکز تحقیقات بیماری های عفونی 

به اتفاق استاد نبی پور ایشان را ملاقات کردم. و هر بار احساس 

دوگانه ای از تاسف و تحسین به من دست می داد. تاسف از 

اینکه دانشگاه بوشهر و مردم بوشهر چنین جراحی حاذقی را از 

دست می دهند و تحسین و افتخار از اینکه همین جراح بوشهری 

در یکی از موفق ترین و علمی ترین گروههای جراحی در دانشگاه 

تهران به کار مشغول خواهد شد و از خدماتش همه کشور بهره 

فعالیت های  در جریان  دورادور  بعد  مند خواهند شد. سالهای 

از ایشان به نیکی یاد می شد و  البته همیشه  ایشان بودم که 

همگان آینده درخشانی برایش پیش بینی می کردند.

امروز، 1399/9/14، اما از شنیدن خبر فوت دکتر دشتی شدیدا بهت 

زده شدم. احساس اندوهی عمیق و تاسفی وصف ناپذیر برای از 

دست دادن یکی از فرزندان رشید استان بوشهر. انسان بزرگی که 

وجودش موجب مباهات و نتیجه کارش فراتر از محدوده استان 

از  بسیاری  جان  نجات  و  ارزشمند  خدمات  و  خیر  منشا  بوشهر 

هموطنان شد.

از دست دادن دکتر دشتی ضایعه ای تلخ و جبران ناپذیر است 

ولی فرصتی برای یادآوری این نکته است که باید استعدادهای 

جوان در استان بوشهر قدر دانسته شده و در آغوش گرم و مهربان 

مردم با فرهنگ این استان ارج ببینند و مدیران و سیاستگذاران 

استان نیز از همه ابزارهای در اختیار برای حمایت از آنان و کمک 

به رشد و بالندگی این استعدادها، که همان توسعه و بالندگی 

استان است، استفاده کنند.  

روحش شاد و یادش گرامی

به بهانه از دست دادن دکتر حبیب الله دشتی

پایان فیلمبرداری »سیاوش«

سریال جدید نمایش 
خانگی با حضور رضا 
کیانیان و میلاد کی مرام

سروش  کارگردانی  به  »سیاوش«  سریال  فیلمبرداری 

محمدزاده به پایان رسید.

به گزارش ایلنا، فیلمبرداری سریال »سیاوش« به کارگردانی 

سروش محمدزاده، تهیه کنندگی مهدی یاری و مجری 

طرح صادق یاری به پایان رسید. 

»سیاوش« یک ملودرام معمایی است که در آن میلاد 

کی مرام، رضا کیانیان، ترلان پروانه، خسرو شهراز، گیتی 

قاسمی، علیرضا جعفری، مهدی حسینی نیا، سوگل خلیق، 

محمدرضا صولتی، مرجان اتفاقیان، محمد ولی زادگان، 

جاویدنیا،  رویا  عامل هاشمی،  علی  مولایی،  مهدخت 

ناهید مسلمی، الهام جدی، مرجان قمری حضور دارند 

و مجید صالحی در نقش و گریمی متفاوت هنرنمایی 

کرده است. 

با گذشت چند ماه از صدور پروانه ساخت و با پایان 

یافتن فیلمبرداری، پروانه نمایش »سیاوش« صادر شده و 

زمان دقیق پخش این سریال و پلتفرم های پخش کننده 

آن به زودی اعلام خواهد شد.

دکتر علیرضا رئیسی

معاون بهداشت وزارت بهداشت، 

درمان و آموزش پزشکی

انتشارات ارجمند، کتاب »چه باید کرد؟« نوشته 

روانه  گنجوی  آناهیتا  ترجمه  با  را  باخ  شلدون 

بازار کتاب کرد. کتاب »چه باید کرد؟« که شامل 

و  روانکاوی  دانشجویان  متداول  پرسش های 

روان درمانی است، با زبانی ساده و گرمایی خاص 

در مورد مشکلات بی شماری که درمانگران جوان 

با آن ها روبه رو هستند صحبت می کند، از شرایط 

اتاق درمان گرفته تا دریافت هزینه و دست وپنجه 

خودآزار-  متقابل  انتقال/انتقال  با  کردن  نرم 

دگرآزارانه.

شلدون باخ به عنوان یک روانکاو IPA کهنه کار و 

استادی مجرب این اثر را از دل سؤالات شاگردان 

خود طی سال های متمادی پیرامون »چه باید کرد« 

ها در فضای روان درمانی پدید آورده است.

این کتاب تلاشی در راه خلاصه کردن دیدگاه های 

افراد متفاوت نیست، بلکه به تعدادی سؤال کاربردی 

می پردازد که دانشجویان روانکاوی و درمانگران این 

حیطه بسیار با آن ها مواجه می شوند.

سؤالات موجود در بخش های مختلف کتاب طیف 

متنوع و گسترده ای را پوشش می دهند، از جمله: 

نحوه انتخاب روانکاو خود، انجام دادن مصاحبه 

اولیه، گوش دادن به بیمار، صحبت کردن در مورد 

انتقال و کنار آمدن با انواع آن، فکر کردن به فرایند 

تحلیلی و داشتن دیدگاهی کل نگرانه. 

این کتاب ۱۰۴صفحه ای با قیمت ۲۳هزار تومان در 

کتاب فروشی ها و نیز با ده درصد تخفیف در سایت 

https://www.arjmandpub. انتشارات به نشانی

com/ قابل دسترسی است.

کتاب »چه باید کرد؟« منتشر شد

در جنگ یا در جاده می میرد

عاشق ولی آزاده می میرد

گاهی به مقصد می رسد اما

گاهی میان جاده می میرد

هرگز نخواهد گشت غافلگیر

ای مرگ! مرد، آماده می میرد

از سجده ی خونین چه می داند

آن کس که بر سجاده می میرد

نازم به آن پیری که در راهش

بس پیرو دلداده می میرد

کی ترسد از زنهار هشیاران

مردی که مست از باده می میرد

بر عهد حیدر هر که پابرجاست

در خاک و خون افتاده می میرد

این قدر هیزم؟ شمع کافی بود

پروانه خیلی ساده می میرد

بیچاره دشمن! فارس را نشناخت

پنداشت فخری زاده می میرد

شعر افشین علا برای

 شهید فخری زاده

سیدقاسم یاحسینی


